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Samoupravljalska zavest 
na preizkušnji 

Samoupravljanje je doseglo tak razvoj, ki ga je bilo pred leti komaj mogoče 
predvideti. Čim širše neposredno in aktivno odločanje samoupravljalcev je cilj. ki 
ga postavlja zakonodaja. Seveda morajo za uresničitev tako široke demokracije 
obstajati določeni pogoji, tu pa se pri nas že prvič zatakne. Zbor delavcev je poleg 
referenduma oblika neposrednega odločanja delavcev-samoupravljalcev. Udelež
ba na njem je pravica in dolžnost vseh delavcev. 

Mislim, da ni treba veliko besed, da bi ugotovili, kako je pri nas. Zbori delav
cev so polnoštevilno obiskani samo takrat, ko razpravljamo o osebnih dohodkih, 
z drugimi besedami, takrat, ko gre za problem, ki direktno zadene vsakogar od 
nas. V vseh drugih primerih, pa naj so zbori sklicani po oddelkih ali skupaj, med 
odmorom ali pred koncem delavnika, pa bi lahko dvomili v sklepčnost zbora de
lovnih ljudi. Iz tega izhaja, da kot samoupravljalci razmišljamo takole: če gre za 
moj lastni problem, bom šel na zbor in zraven malo pokritiziral (beri: dajal pri
pombe iz ozadja), če gre pa za splošno-družbeni interes, bodo pa že drugi rešili: to 
ni moj problem. 

Seveda se zgodi, da na zboru, ko nismo prisotni, obravnavajo vprašanje, za 
katero izvemo šele kasneje in če nam ni kaj prav. ponavadi malo pokritiziramo, 
da je obveščanje slabo, da nas nihče ne informira, skratka čakamo, da nam bodo 
vse prinesli na pladnju. 

Gotovo je včasih res tudi to, vendar menim, da na splošno lahko govorimo o 
nizki zavesti samoupravljalcev. Le ta se kaže v več karakterističnih pojavih. 

— če nam kaj ni prav, smo pripravljeni vse z neustvarjalno kritiko zavreči, 
če pa smo kolikor toliko zadovoljni, bomo molčali 

— pripravljeni smo kritizirati takoj, ko slišimo le eno mnenje, ne da bi poča
kali, da izvemo mnenje tudi druge strani in nato zavzeli pravilno stališče. 

— na problem gledamo samo s svojega ozkega interesa, širši interesi nas ne 
zanimajo oz. jih nismo sposobni razumeti 

— ko so nam dane pravice upravljanja, pravimo, da mora »biti komanda«. 
če pa ta »komanda« po našem mnenju kaj zagreši, pravimo, da to ni samouprav
ljanje. 

Sestavka ne gre razumeti, kot da so to edine nepravilnosti. To je moje mne
nje, ob katerem rahlo upam, da bo nekoč morda bolje. Srečko Flrznožnik 

S kakovostjo 
našega dela 
bomo rešili 

največ 
reklamacij 

Reklamacijski odelek v Al-
pini rešuje reklamacije kupcev 
in ugotavlja upravičenost po
sameznih primerov. Vsekakor 
je  spodbuden podatek, da ima
mo zadnji dve sezoni rekla
macij sorazmerno malo in da 
so fie vedno v upadanju, to pa 
pomeni korak naprej v kako
vosti in rasti ugleda pri naših 
kupcih. Kl jub vsemu trudu pa 
se vsako sezono le vrine 
kakšen tak material ali model, 
zaradi katerega j e  potem naj
več reklamacij. V letošnji po
letni sezoni so to plutovinasti 
podplati, ki zaradi svojih last
nosti (kakovost) ne zdržijo 
takih obremenitev, kakršne 
zahtevajo od te obutve naši 
kupci. Zal se pri vsakodnev
nem delu srečujemo včasih 
tudi z nepravilnim odločanjem 
tržnih inšpekcij, ki zahtevajo 
izdajo novih parov v popolno
ma neupravičenih primerih, ko 
je  stranka poškodbo povzroči
la sama. Vendar smo v takih 
primerih nemočni, s a j  bi kupec 
na sodišču nedvomno dosegel 
svoje, mi pa bi izgubili veliko 
na ugledu. Potem je tu še 
garancijski rok za obutev, s a j  
zakon predpisuje, da kupec 
lahko reklamira čevlje v šestih 
mesecih, kar je spet nespre
jemljivo, s a j  se lahko čevlji pri 
nepravilni uporabi, brez po
trebnega negovanja in vsako
dnevni nošnji uničijo v nekaj 
mesecih. Najboljša rešitev je, 
če lahko čevlje popravimo in 
stranki vrnemo. Ce pa smo pri

siljeni za reklamirano obutev 
izdajati nove ali pa 
ine 
zdajati nove ali pa vrniti 

denar, potem pa moramo te 
čevlje ali prodati v naši pro-

(Nadaljevanje na 2. strani) 



dogovarjamo se - dogovorili smo se 

TOZD Obutev Žiri 
redna seja DELAVSKE

GA SVETA TOZD OBUTEV 
2IR1 9. 8, 1978: 

— Podpis samoupravnega 
g)orazuma o prevozu na progi 
Ziri — Ledine, 

— Sprejem sklepa o razpisu 
referenduma, 

— Izdelava naprave za vko-
pitenje in preizkušanje pod
platov, 

— Predlog pravilnika o 
ljudski obrambi in družbeni 
samozaščiti. 

— Predlog poslovnika o de
lu organov upravljanja, 

— Periodični obračun 
;«).«. 197«, 

— Obrat na C meni vrhu. 
V zvezi s podpisom Samo

upravnega sporazuma o prevo
zu na progi Ziri—Ledine je 
Olga Fister povedala: 

S 1. avgustom 1978 je začel 
voziti avtobus na progi Ziri — 
Ledine. Glede na to moramo 
podpisati Samoupravni spora
zum z Alpetourom Škofja 
Loka. TOZD Potniški promet. 
Avtobus bo na navedeni progi 
vozil dnevno 12-krat, in sicer 
6-krat za Solo in 6-krat za de
lovne organizacije. Celotni 
stroški prevoza bodo znašali 
75.600 din mesečno. Od tega 
zneska bo odpadlo približno 
30.000 din mesečno na našo de
lovno organizacijo, ker se vozi 
največ naših delavcev. Delav
ski svet j e  sprejel še naslednje 
sklepe: 

— Pristopi se k podpisu Sa
moupravnega sporazuma o 
prevozu na progi Ziri —Ledine, 

— stroške prevoza kri jejo 
posamezne TOZD glede na 
število koristnikov prevoza. 

V nadaljevanju je  DS spre
jel še naslednje sklepe: 

— razpiše se referendum za 
sprejem sprememb Samouprav
nega sporazuma o skupnih 
osnovah in merilih za delitev 
sredstev za OD, skupno pora
bo in o prejemkih za dne 
31.8.1978, 

— razpiše se referendum za 
sprejem sprememb Samouprav
nega sporazuma o organizaciji 
in sistemizaciji, in sicer za dne 
31.8. 1978, 

— razpiše se referendum za 
sprejem sprememb Pravilni
kov o osnovah in merilih za 
delitev sredstev za OD, skupno 
porabo in o prejemkih za dne 
31.8.1978, 

— razpiše se javna obrav
nava predloga sprememb v 
zvezi s temi predlogi .spora
zumov, 

— odobri se prodaja tovor
nega avtomobila TAM 5500, 

— da se odobri sredstva za 
izdelavo naprave za vkopite-
nje in preizkušanje podplatov 
- lepljenje. 

V zvezi s predlogom pravil
nika o ljudski obrambi in druž
beni samozaščiti pa je  sprego
voril Daniel Vehar: 

S tem pravilnikom delavci 
temeljne organizacije v skladu 
z ustavo, zakoni in drugimi 
predpisi določajo in uva ja jo  
oblike ter načine uresničeva
nja pravic, dolžnosti in odgo
vornosti, ki jih imajo delavci, 
organi upravljanja, poslovodni 
organ, organi, pristojni za 
ljudsko obrambo in družbeno 
samozaščito in D PO na pod
ročju priprav na splošno ljud
sko obrambo in pri izvajanju 
družbene samozaščite. 

Sklep j e  bil, da se izvede jav
na obravnava predloga pravil
nika o ljudski obrambi in druž
beni samozaščiti od 11. do 
26.8. 1978. Isto velja za pred
log poslovnika o delu organov 
upravljanja, s katerim podrob
neje urejamo način odločanja 
delavcev z osebnim izjavlja
njem na zborih delavcev, delo 
zbora delavcev za uveljavitev 
delegatskega sistema in delo 
organov upravljanja. 

Delavski svet tudi potrdi 
j)eriodični obračun 30.6.1978 
za TOZD Obutev Ziri. 

V zvezi s tem je diicktor 
Martin Kopač povedal; 

Do 23. marca 1978 so imele 
TOZD Obutev Ziri, TOZD 
Obutev Gorenja vas, TOZD 
Plastika Ziri n DSSS skupni 
račun denarnih sredstev pri 
SDK, podružnica Kranj. 

Po zakonu je 23. marca 1978 
vsaka TOZD in DSSS dobila 
svoj žiro račun, račun sredstev 
sklada skupne porabe — sploš
ni del, stanovanjski del ter 
račun sredstev rezervnega 
sklada. 

Z (xlprtjeni računov po 
TOZD in DSSS 23.3.1978 so 
bili dosedanji skupni računi 
likvidirani in potrebno j e  bilo 

sredstva razdeliti na TOZD oz. 
DSSS. 

Čeprav smo imeli knjigovod
sko evidenco sredstev po 
TOZD in DSSS že od 1.1. 1977 
dalje, nismo mogli 23. 3. 1978 
dati teh podatkov SDK. Zača
sno smo prenesli vsa sredstva 
naTOZD Obutev Ziri. 

Napravili smo pregled sred
stev na računih po namenu v 
primerjavi s knjigovodsko evi
denco. 

Sklep; 
— delavski svet odobri 

uskladitev na knjigovodsko 
evidenco prenosov na žiro ra
čunih, 

— uskladitev na knjigovod
sko evidenco prenosov na ra
čunih sklada S P — splošni del. 

— uskladitev na knjigovod
sko evidenco prenosov na ra
čunih sklada SP — stanovanj
ski del. 

Jaka Bogataj j e  poročal DS, 
da so začeli z deli na Cmem 
vrhu, da bi lahko priučili 10 do 
15 delavk do takrat, ko bo 
obrat na Colu razširjen. Tudi 
to je  DS odobril. 

Pod točko razno je DS 
obravnaval in sklepal še o iz
plačilu honorarjev zunanjim 
strokovnim sodelavcem. 

KRISTINA SLABE OCENJUJE; 
Delavci  b i  se  l a h k o  dogovoHl i  v Hamoupravnih 

d e l o v n i h  s k u p i n a h  o n o r m a h ,  g r u p a h  i n  o raznih  
p r o b l e m i h  o d d e l k a  npr .  zračen ju .  Uspeh  t e h  pogovo
r o v  p a  j e  d v o m l j i v ,  k e r  s e  teor i ja  i n  p r a k s a  ža l  prepo
gosto razha ja ta .  

Problemi,  k i  o b s t a j a j o ,  se v č a s i h  o b r a v n a v a j o  
p r e v e č  o z k o  (osebno), t a k o  d a  v o d j e  n e  č u t i j o  potre
b e  p o  t a k i h  zasedan j ih ,  k a j t i  v e l i k o k r a t  se j e  ž e  poka
zalo, d a  tisti,  k i  j e  b o l j  zahteven,  v e č  d o b i .  Če p a  
nočeš  zamere,  j e  p a  s t v a r i  n a j b o l j e  pust i t i  o b  strani.  
V p r a š a n j e  j e  g o t o v o  tud i  č a s  m e d  de lom,  k j e r  n i so  
zaželena o d s t o p a n j a ,  in p lač i lo  za to, k e r  v e l i k o  
s e s t a n k o v  z a h t e v a  tud i  v e l i k o  časa  i n  v e l i k o  denar
j a .  

Ce n e  b i  b i l o  zasto jev,  b i  zasluži l i  več  

S KAKOVOSTJO 
NAŠEGA DELA BOMO 

REŠILI N A J V E Č  
REKLAMACIJ 

(Nadaljevanje s 1. strani) 
dajalni neidočega lilaga ali pa 
odpisati in uničili. Taka zni
žanja in odpisi pa gredo v de
setine starih milijonov, zato 
pa j e  zelo pomembno takojš
nje in pravilno ukrepanje pri 
sprejemanju raklamai'ij — 
Sprejem in evidenco reklama
cij opravlja ena delavka. V 
montaži, kjer se reklamacije 
popravljajo, pa ta oddelek po 
potrebi [X)veča ali zmanjša 
število delavcev, ki so potrebni 
za tekoče popravilo. S priza
devanjem vseh bomo morali še 
izboljšati kakovost naših iz
delkov. to pa j e  jamstvo tudi 
za zmanjševanje reklamacij, 
znižanje stroškov in kar je 
najpomembnejše — pri naših 
kupcih ohraniti ugled. 

Stane  Car  
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dogovarjamo se - dogovorili smo se 

TOZD Plastika 
le. redna se ja  DELAVSKEGA 
SVETA TOZD PLASTIKA 
ZIRI Alpine 9. 8. 1978: 

Sklepi DSv zvezi s podpisom 
Samoupravnega sporazuma o 
prevozu na progi Ziri-Ledine. 

Pristopi se k podpisu Samo
upravnega sporazuma o prevo
zu na progi Ziri — Ledine in 
kritju stroškov prevoza po po
sameznih tozdih so bili isti kot 
na drugih DS. 

Isto velja tudi za sklepe 
okrog referendumov za spre
jem: 

— Sprememb Samouprav
nega sporazuma o organizaciji 
in sistemizaciji 

— Sprememb Samouprav
nega sporazuma o skupnih 
osnovah in merilih za delitev 
sredstev za OD, skupno pora
bo in o prejemkih 

— Sprememb pravilnikov o 
osnovah in merilih za delitev 
sredstev za OD, skupno pora
bo in o prejemkih. 

Tudi v zvezi s predlogom 
pravilnika o ljudski obrambi in 
družbeni .samozaščiti ter pred
logom poslovnika o delu orga
nov upravl janja so bili sprejeti 
isti sklepi kot na drugih DS. 

V nadal jevanju.  j e  Jože 
STUCIN povedal, da j e  treba 
v bodoče poskrbeti, da bodo 
obratovodja in vodja izmene 
ter vodja skupine za izdelavo 
PU in termoplastov čimbolj 
povezani s proizvodnjo ter nji
hovimi problemi, enako se 
predvideva ob steni skladišča 
materialov izgradnja montaž
ne stene iz nosilne konstrukci
je, iverne plošče ter pleksi 

stekla. V novo pridobljenem 
prostoru bo dovolj prostora za 
3 — 5 delavcev, ki bodo imeli 
skupne probleme in jih tako 
tudi reševali, zato bodo pogoji 
dela boljši kot doslej. 

Tudi vzdrževalec v obratu 
plastike potrebuje za redno 
opravljanje svojega dela svoj  
prostor, v katerem bodo po
stavljene omare za orodje ter 
maziva, delovna miza ter raz
lični pripomočki, ki jih potre
buje  pri strojih. Konstrukcija 
stene j e  povsem enaka kot bo 
izdelana obratna pisarna. 

Oba nova prostora sta nuj
no potrebna za normalno 
funkcioniranje proizvodnje. 

Delavski svet je  predlog 
sprejel in sklenil, da so to delo 
izvršili. 

Mag. Janez FISTER j e  ob
razložil potrebo za nakup no
vega stroja  za vlivanje PU 
podplatov v kombinaciji z 
vrtiljakom. 

Po precej obširni razpravi j e  
delavski svet sprejel naslednji 

s k l e p :  
da pooblašča vodjo TOZD 
Plastika Jožeta Stucina in Ja
neza FISTRA, da v sodelova
nju z Bojanom STARMA
NOM poiščejo ustrezen tip 
stroja za vlivanje PU podpla
tov v kombinaciji z vrtilja
kom, ponudbe proizvajalcev 
ter zberejo tehnične podatke. 

V nadaljevanju seje je  DS 
sprejel periodični obračun za 
TOŽD Plastika za prvo pollet
j e  leta 1978, ki ga j e  obrazložil 
direktor Martin Kopač. 

Kaj meni Janez Vehar o tehničnih izboljšavah 
P o d r o č j e  d e l a  t e h n o l o g a  j e  ze lo  š i r o k o .  V e n d a r  j e  

težava  v tem,  d a  e m o  ze lo  z a p o s l e n i  z o p e r a t i v n o  pri
p r a v o .  

V e r j e t n o  b i  b i l a  p o t r e b n a  u s t r e z n a  s p o d b u d a ,  d a  
b i  s e  p o v e č a l  interes,  d a  b i  l j u d j e  v e č  r a z m i š l j a l i  o 
n o v o s t i h .  Zato l a h k o  rečem,  d a  m i  d e n a r n a  n a g r a d a  
n e  p o m e n i  v e l i k o .  K a r  p a  z a d e v a  t o v r s t n o  r a z m i š l j a 
n j e ,  p a  v č a s i h  m i n e  cela sezona,  d a  č l o v e k  n a j d e  
p r a v o  reš i tev .  

V r a z v o j n o  d e l o  b i  b o l j  m o č n o  m o r a l i  v k l j u č e v a t i  
tud i  m l a d e ,  k i  p r i d e j o  i z  šol .  Tist i ,  k i  s o  u s t r e z n o  iz
o b r a ž e n i  i n  s p o s o b n i  p r a k t i č n o  r a z m i š l j a t i ,  b i  l a h k o  
v n e k a j  l e t i h  r e s  posta l i  s t r o k o v n j a k i .  

Direktor DO j e  informiral 
DS o odprtju računov po 
TOZD in prenosu sredstev ter 
evidencah. 

Sprejeti so bili naslednji 
prenosi za uskladitev knjigo
vodske evidence. 

V razpravo j e  spet posegal 
v. d. vodja TOZD Jože Stucin 
in povedal: 

Tehnologija izdelave PU 
podplatov zahteva, da so po 
vlivanju ix)dplati v formi Se 
najmanj  3,5 minute, kar pri 
obstoječih vrtiljakih glede na 
neprekinjeno vlivanje ni mož
no doseči. S povečanjem pre
mera vrtil jaka bi se povečalo 
število vlivalnih mest od seda
njih 24 na 30 — 35. S tem bi se 
podaljšal čas od vlivanja do 
odstranjevanja podplatov iz 
form na 3,5 minute. 

Da bi dosegli stalno tempe
raturo form, ki mora biti od 40 
do 50 stopinj Celzija, je po
trebno prigraditi k vrtiljaku 
temperirno napravo z razvod-
nimi cevmi ter glavnim razde-
lilcem za vodo. 

Omenjena dela bo lahko 
opravila vzdrževalna služba 

k v a l i t e t n i h  o r o d i j  d o  n e m o t e n e  p r o i z v o d n j e  

kot investicijsko vzdrževanje 
stroja, vrednost del |)a bo 
okrog 60.000 din, dejanska 
vrednost pa bo obračunana po 
zaključku delovnega naloga 
vzdrževalne službe. 

Glede na trenutne zahteve 
po izdelkih PU podplatov bodo 
omenjena dela lahko izvršena 
oktobra. 

DS j e  sprejel s k l e p :  
in odobril predelavo vrtiljaka 
št. II na 30 do 35 vlivalnih 
mest. O dejanski vrednosti del 
n a j  se poroča DS TOZD Pla
stika. 

J o ž e  S t u c i n  j e  opozor i l  še  na  
naslednje: 

Trenutne potrebe tržišča po 
PU podplatih so izredno veli
ke. s a j  bi morali izdelati do 
15. 9. 1978 okrog 400.000 parov 
teh podplatov. I)a bi v sa j  del
no zapolnili to vrzel, predla
gam, da bi se v oddelku pla
stike — vlivanje PU podpla
tov, delalo vse proste sobote 
v avgustu. Čeprav j e  ozko grlo 
vlivanje PU podplatov samo 
trenutnega — sezonskega zna
čaja,  se moramo prilagoditi 
zahtevam kupcev, ki nam v 
skrajnem primeru grozijo tudi 
z zamudnimi obrestmi (jx?-
nali). 

Delavski svet sklene, da n a j  
se dela vse proste sobote v me
secu avgustu v dopoldanski iz
meni s tem, da se glede na za
hteve dobav dodatnih artiklov 
lahko še dogovori z barvarno 
in vrtiljakom, da se delo nada
l j u j e  tudi v popoldanski iz
meni. 

DS j e  sprejel še naslednje 
sklepe: 

— V breme izrednih izdat
kov TOZD Plastika n a j  se 
knjiži 65.000 din za poravnavo 
stroškov, ki so nastali v delo
vni organizaciji »Standard« 
Zvornik zaradi nepravočasnih 
dobav. 

— Preveri n a j  se funkcija 
glavnega kontrolorja ter mož
nost, da bi bil organizacijsko 
vezan v TOZD Plastika in da 
bi lahko opredelili njegove pra
vice in odgovornosti. 

— Potrdi cenik in obračun 
orodjarskih storitev za kovin
sko orodjarno ter n a j  se ga 
začne upoštevati s 1.9.1978. 



dogovarjamo se - dogovorili smo se 

TQZD Prodaja 
DSTOZD PRODAJA, 
DNE 9. 8. 1978: 

Nekateri važnejSi sklepi; 
— imenuje se brez razpisa 

za vršilca dolžnosti vodje 
TOZD Prodaja Bojan Star
man. dipl. oec., za dobo 6 me
secev, z dnem 26. 8. 1978, 

— potrdi periodični obra
čun za TOZD Prodajo za 
I. polletje 1978, 

— razpiše se referendum za 
sprejem sprememb Samouprav
nega sporazuma o organizaciji 
in sistemizaciji. Samoupravne
ga sporazuma o skupnih osno
vah in merilih za delitev sred
stev za OD, skupno porabo in 
o prejemkih ter Pravilnikov o 
osnovah in merilih za delitev 
sredstev za OD, skupno pora
bo in o prejemkih za dne 
31.8.1978. Javna  obravnava 
bo od 11. 8.1978 do 2(>. 8. 1978, 
kot drugje, 

— potrdi zapisnik (i. redne 
seje Komisije za organizacijo, 
sistemizacijo in vrednotenje, 

— potrdi zapisnik 5. redne 
seje Komisije za organizacijo, 
sistemizacijo in vrednotenje — 
drugi del, 

— pristopi se k podpisu Sa
moupravnega sporazuma o 
prevozu na progi Ziri—Ledine. 
Stroške prevoza krijejo posa
mezne TOZD glede na število 
koristnikov prevoza, 

— javna obravnava predlo
ga pravilnika o ljudski obram
bi in samozaščiti ter predloga 
poslovnika o delu samouprav
nih organov bo od 11. do 
26. 8. 1978, 

— osnovni šoli Ziri se odobri 
izplačilo din 3.246,50 iz sred
stev sklada skupne porabe za 
kritje manjkajočih sredstev za 
delegacijo pionirjev iz Medi
cine, 

— ker od 1.1. 1977 dalje za 
tovrstne nabave osnovnih 
sredstev prispevajo in združu
je jo  sredstva vse TOZD, pri
spevek TOZD Prodaje Ziri j e  
24,3 %, ki temelji na planiranih 
stroških za leto 1977, 

— ne glede na povečanje 
prispevkov iz OD ostanejo 
bruto urne postavke nespre
menjene, ker so tako sklenili 
tudi ostali tozdi. V kolikor bi 
se ostali tozdi odločili za spre
membo bruto postavk, IK) to 
storil tudi TOZD Prodaja. 

prenehanje dela so bile rešene 
v skladu s potrebami po novih 
delavcih. 

N a  4. r e d n i  s e j i  k o m i s i j e  z a  
delovna razmerja  TOZD Obu
tev  Ziri, ki j e  b i l a  d n e  10.8. 
1978 s o  s k l e p a l i  o: 

Magda Kožman se razporedi 
na opravljanje nalog vodenje 
izmene v obratu Col. Franči
ška Kopač se sprejme v redno 
delovno razmerje in razporedi 
za opravljanje nalog čiščenje 
prostorov. Sklep komisije j e  
bil, da se delovno opravilo 
pleskanje II ponovno objavi. 
Komisija j e  potrdila sprejem 
delavk v redno delovno raz
merje v obratu na Colu, ostale 
prošnje za sprejem so bile reše

n e  g lede  n a  p o t r e b e  v T O Z D  
O b u t e v  Ziri. 

Komisija za delovno raz
merje Delovne skupnosti 
skupnih služb je  na 4. redni 
seji dne 11.8. 1978 s|)rejela 
sklepe: 

delovno opravilo izvajanje 
varstva pred požari se ponov
no objavi. Delovno opravilo 
administracija v pravni službi 
se objavi kot prosto. Anka 
Jereb se sprejme v redno 
delovno razmerje in razporedi 
za opravljanje nalog obratov-
no knjigovodstvo. Prošnje za 
sprejem v redno delovno raz
merje je komisija rešila v 
skladu s prostimi delovnimi 
opravili. 

Delovna skupnost skupnih služb 

Sklepi 5. redne seje KOMI
SIJE ZA DELOVNA RAZ
MERJA TOZD PRODAJA, z 
dne 7. 8. 1978 so naslednji: 

Na objavljeno delovno opra
vilo vodenje prodajalne v Kar-
lovcu se razporedi Blaženka 
Medved za nedoločen čas, s 
pogojem poskusnega dela 3 
mesece. 

Na delovno opravilo vode
nje rajona in revizije I — za 
SR Slovenijo se razporedi Iva 
Sobočan. Delovno opravilo vo
denje prodajalne Ljubl jana IV 
se razpiše. 

N a  r a z p i s a n o  d e l o v n o  opra
vilo vodenje prodajalne Banja  
L u k a  I s e  razpored i  C e d o  La-
tinčič. 

Prošnje za sprejem v redno 
delovno razmerje in izjave za 

redna seja DELAVSKE
GA SVETA DELOVNE 
SKUPNOSTI SKUPNIH 
SLUŽB, 8. 8. 1978: 

Srečko Erznožnik j e  odSel v 
TOZD Prodaja Ziri in mu je  s 
tem kot delegatu DS DSSS po 
zakonu prenehala ta funkcija. 
Zato je  potrebno izvoliti no
vega predsednika DS DSSS. 

Glede na to j e  bil sprejet 
sklep: 

— Srečko Erznožnik se raz
reši funkcije predsednika DS 
DSSS. 

Za novega predsednika DS 
DSSS se imenuje Vinko Eni-
ko. 

V zvezi z referendumi so bili 
sprejeti isti sklepi kot na dru
gih DS. 

— Sklepi v zvezi s podpisom 
Samoupravnega sporazuma o 
prevozu na progi Ziri—Ledine 
so bili prav tako isti kot na 
drugih DS. 

— Isto velja za obravnavo 
predloga poslovnika o delu or
ganov upravljanja.  

— Predlog pravilnika o 
ljudski obrambi in družbeni 
samozaščiti. 

— V zvezi s pravilnikom o 
delovnih opravilih, na katerih 
se opravlja zunanjetrgovinski 
promet, j e  Daniel Vehar razlo
žil, da pravilnik določa delov
na opravila, na katerih delavci 
opravl ja jo  zunanjetrgovinski 
promet in pogoje, ki jih mo
ra jo  izpolnjevati delavci na 
teh delovnih opravilih. T o so 
vodilna, vodstvena in strokov
na delovna opravila v nabavni, 
komercialni, devizni službi. 

DS j e  sprejel pravilnik o de
lovnih opravilih, na katerih se 
opravlja zunanjetrgovinski 
promet v DSSS Alpina Ziri. 

DS j e  potrdil sklepe komi
sije za inovacije in periodični 
obračun za prvo polletje. 

V zvezi z ločenimi žiro raču
ni po tozdih, prenosi in evi
dencami j e  DS sprejel sklep 
za: 

— odobritev, uskladitev 
prenosov na žiro računih, 

— na računih sklada SP — 
splošni del, 

— na računih sklada SP — 
stanovanjski del. 

Delavski svet delovne organizacije 

Pe.stra i/b ira  j e  zelo p o m e m b n a  

2. redna seja DELAVSKE
GA SVETA DELOVNE OR
GANIZACIJE 10. 8. 1978: 

DS j e  med drugim razprav
ljal o: 

— sklepih odbora za izobra
ževanje, 

тж — o razpisu referenduma, 
\ < _ o sprejemu pravilnika o 

izvedbi referenduma in drugih 
oblikah osebnega iz javl janja 
ter volitvah in odpoklicu orga
nov upravljanja, 

— predlogu poslovnika o 
delu organov upravljanja, 

— predlogu pravilnika o 
ljudski obrambi in družbeni 
samozaščiti, 

— periodičnem obračunu za 
prvo polletje. 

V zvezi z referendumi in 
sprejemom: 

— sprejem pravilnika o iz
vedbi referenduma in drugih 
oblikah osebnega iz javl janja 
ter volitvah in odpoklicu orga
nov upravljanja.  

— predlogom poslovnika o 
delu organov upravljanja.  

— predlogom pravilnika o 
ljudski obrambi in družbeni 
samozaščiti so bili sprejeti isti 
sklepi kot na vseh drugih de
lavskih svetih. 

Isto velja za periodični obra
čun za prvo polletje 1978 in 
uskladitev prenosov na knjigo
vodsko evidenco na računih 
sklada SP — splo.ini del. na 
žiro računih in na računih 
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sklada S P  — stanovanjski  del. 
Pod razno j e  DS sprejel in 

potrdil sprejem Janeza Bohin
ca za opravl janje  nalog vode
n ja  finančno računskega sek
torja za dobo 4 let, od 1. avgu
sta 1978 dalje.  

V nadal jevanju j e  spregovo
ril Jože Bogataj;  

Tovarna RIS nam dobavlja 
večje količine podplatov. Ho
čejo. n a j  podpišemo samo
upravni sporazum, da jim 
bomo dobavljali  devize (ker j ih  
imajo premalo), oni pa nam 
bodo redno pošiljali pošiljke 
podplatov. 

Sklep pa j e  bil: 
Samoupravni sporazum med 

ALPINO in RISOM se potrdi 
s pogojem, da tovarna RIS 
začne spoštovati dobavne roke 

za podplate, ker nam z nered
nimi dobavami povzroča veli
ke težave. 

Martin Kopač pa j e  predla
gal: 

UTOK Kamnik j e  že d a l j  
časa v likvidaciji, zato j e  zdru
ženje sprejelo sklep, da  tovar
ne iste panoge pomagajo iz te
žav skupa j  z Usnjarno Vrhni
ka, ki jim že pomaga. 

Sklep j e  bil: 
Alpina tovarna obutve Ziri 

odstopi tovarni UTOK Kam
nik za 700.0(X),— din obveznic. 

Odstop obveznic po tozdih: 
TOZD Obutev Ziri 300.000,-
dinarjev, TOZD Prodaja Ziri 
200.000,- din. TOZD Obutev 
Gorenja vas  1(X).0(K), — din, 
TOZD Plastika 100.0(X),- din. 

TOZD Obutev Gorenja vas 
15. redne se je  DELAVSKE

GA S V E T A  TOZD OBUTEV 
GORENJA V A S  8. 8. 1978: 

V zvezi z referendumi so bili 
tudi na tem DS sprejeti po
dobni sklepi kot na DS TOZD 
Obutev Ziri. Isto vel ja  o pred
logu poslovnika o delu orga
nov upravl janja  in o predlogu 
Pravilnika o ljudski obrambi 
in družbeni samozaščiti. 

V nadal jevanju je  DS spre
jel še periodični obračun za I. 
polletje 1978. in sklepe: 

— za uskladitev na knjigo
vodsko evidenco prenosi na 
žiro računih 

Direktor predlaga, da bi pri 
s e s t a v l j a n j u  delovnega kole
dar ja  za prihodnje leto letne 
dopuste planirali namesto v 
ju l i ju  v avgustu, zaradi izpol
nitve naročil, kar delavski 
sklep potrdi s sklepom, n a j  bi 
kolektivni dopust v letu 1979 
planirali v avgustu. 

1/. š i v a l n i c e  v G o r e n j i  v a s i  

Seja komisije za inovacije 
R E D N A  SEJA KOMISIJE 

M INOVACIJE z DNE 
] 'l. 8. 1978 

K o m i s i j a  j e  o b r a v n a v a l a  
° v e  p r i j a v i  t e h n i č n e  izboljSa-

A n t o n u  M l i n a r j u  j e  b i l a  z a  
tehn ično  i z b o l j š a v o  » n a p r a v a  

Kaj smo mladi dosegli 
in kaj moramo 

o d e l u  v p r e t e k l e m  o b 
d o b j u  s m o  ž e  o b š i r n e j e  
p i s a l i ,  z a t o  b i  t o k r a t  o m e 
n i l i  l e  g l a v n e  a k c i j e .  

Zače l i  s m o  z v k l j u č e v a 
n j e m  m l a d i h  v ZSMS. T a k o  
s e  j e  p r i  p r v e m  p o p i s u  
v k l j u č i l o  v ZSMS 110 o d  
s k u p n o  400 m l a d i h .  S t o  
a k c i j o  b o m o  n a d a l j e v a l i ,  
s a j  s š t e v i l o m  č l a n o v  n i s m o  
z a d o v o l j n i .  V e l j a  t u d i  o m e 
n i t i ,  d a  j e  p r e d s e d s t v o  p r e d 
l a g a l o  m l a d e  v s a m o u p r a v 
n e  o r g a n e ,  DPO i n  r a z n e  
k o m i s i j e .  T a k o  s o  d a n e s  
m l a d i  v v s e h  o r g a n i h  u p r a v 
l j a n j a ,  DPO i n  k o m i s i j a h ,  
s k r a t k a  d o s e g l i  s m o ,  d a  j e  
p r e d l o g  m l a d e g a  u s t v a r j a l 
c a  e n a k o v r e d e n  p r e d l o g u  
s t a r e j š e g a  č l a n a  d e l o v n e  
o r g a n i z a c i j e .  

D e l o v n i  n a č r t  za l e t o s  
s m o  s p r e j e l i  ( k l j u b  m a j h n i  
u d e l e ž b i )  n a  l e t n i  k o n f e r e n 
c i  v z a č e t k u  l e ta .  Z a n e s l j i v a  

j e  n a j v a ž n e j š a  n a l o g a  — 
o r g a n i z a c i j a  m l a d i n e  v 
A l p i n i .  U s t a n o v i t i  b o  n a m 
r e č  t r e b a  KOORDINACIJ
SKI S V E T  i n  o s n o v n e  o r g a 
n i z a c i j e  p o  t o z d i h ,  t a k o  k o t  
n a m  n a r e k u j e  Z a k o n  o 
z d r u ž e n e m  d e l u  i n  s t a t u t  
ZSMJ. Z a v e d a m o  se, d a  
b o d o  p r i  t e m  n a s t a l e  teža
v e ,  z a t o  ž e  z d a j  p o z i v a m  v s e  
m l a d e ,  d a  s s v o j i m i  p r e d l o 
g i  i n  p r i p o m b a m i  p r i p o m o 
r e j o  k č i m  h i t r e j š i  u r e s n i 
č i t v i  s p r e j e t e  n a l o g e .  

P o l e g  k o m i s i j  z a  m l a d i n 
s k e  d e l o v n e  a k c i j e ,  SLO, 
k u l t u r o ,  š p o r t  i n  i n f o r m i 
r a n j e ,  k i  t r e n u t n o  d e l a j o  p r i  
GO ZSM, b o  p o t r e b n o  u s t a 
n o v i t i  š e  k o m i s i j o  z a  o r g a 
n i z i r a n o s t  i n  r a z v o j  t e r  k a 
d r o v s k a  v p r a š a n j a .  

N a j v a ž n e j š e  j e  s e v e d a ,  d a  
b o  z a ž i v e l o  d e l o  m e d  m l a d i 
m i ,  n e  s a m o  v v o d s t v i h  i n  
k o m i s i j a h .  

R u d i  K R V I N A  

Vloga in pomen 
družbenopolitičnega 

zbora občine Škofja Loka 

za g l a j e n j e  okrasnih robov« 
priznana odškodnina v visini 
;}.99(),00() din 

Janezu Vehar pa j e  bila za 
tehnično izboljšavo »delovna 
operacija oblikovanje prednji-
kov ni potrebna« priznana 
odškodnina v višini 4.905,(K) 
din. 

Vloga družbenopolitičnega 
zbora v delegatskem skupščin
skem sistemu j e  v tem, da  se v 
tem zboru izražajo vsi tisti 
interesi, zaradi katerih se de
lavci, delovni l j u d j e  in občani 
organizirajo v družbenopoli
tične organizacije. Tudi za ta 
zbor, enako kot za ostala dva 
zbora in za vso skupščino ve
l ja,  da mora postati delovno 
telo, v katerem n a j  vsi delegati 
tega zbora in vse družbenopo
litične organizacije deluje jo 
stalno na vseh tistih področ
jih,  ki predstavl ja jo  vsebino 
dela in funkci jo DPZ. 

Po svoji  ustavni zasnovi in 
po svoji  družbenopolitični vse
bini DPZ ni in ne sme biti 
zbor, v katerem n a j  bi se uve
l jav l ja l  monopolni oziroma 
privilegirani položaj  družbe
nopolitičnih organizacij v 
skupščinskem sistemu, temveč 
zbor, ki po svoji  funkciji  in po 
načinu delovanja  d o p o l n j u j e  
o s t a l a  d v a  z b o r a ,  o b e n e m  
p a  s k r b i  za p o v e z o v a n j e  
s k u p n i h  i n t e r e s o v  o b č a n o v  
i n  d e l o v n i h  l j u d i  v o k v i r u  
o b č i n s k e  s k u p š č i n e .  

Družbenopolitične organi
zacije oziroma delovni l j u d j e  
in občani v njih u v e l j a v l j a j o  
interese, zaradi katerih se 
združujejo v te organizacije v 
skupščinskem sistemu na dva 
načina: 

— prvenstveno  s p o v e z o 
v a n j e m  i n  z d e j a v n o s t j o  v 
d e l e g a c i j a h  in konferencah 
delegacij za skupščine družbe
nopolitičnih skupnosti, kar se 
n a j  izraža v s t a l n e m  s p r e m 
l j a n j u  i n  d e j a v n e m  sode lo
v a n j u  in j)omoči pri obliko
vanju  odločitev; to n a j  pripo
more k samoupravnem demo
kratičnem uvel jav l jan ju  sta
lišč družbenopolitičnih orga
nizacij v zboru združenega 
dela in zboru krajevnih skup
nosti: 

— podrejeno, v določenem 
obsegu, vsebini, oziroma z do
ločenimi načini delovanja pre
ko družbenopolitičnega zbora 
skupščine. Ob takšni funkciji  
družbenopolitičnih organizacij 
v skupščinskem sistemu j e  
zato treba poudariti kot pri
marno obliko njihovega delo
vanja  v delegacijah, konferen
cah delegacij oz. skupinah de
legatov. Temeljna naloga 
družbenopolitičnih organizacij 
v skupščinskem sistemu j e  
zato njihova prisotnost v dele
gacijah temeljnih samouprav
nih organizacij in skupnosti. Družbenopolitični zbor od
loča oz. sodeluje pri odločitvah 
v skupščini občine Škof ja  
Loka na tri načine: 

— da enakopravno odloča z 
zborom združenega dela in z 
zborom krajevne skupnosti 

(Nadaljevanje na 6. strani) 



dogovarjamo se - dogovorili smo se 

(nadaljevanje s 5. strani) 
— sprejema staliAča v zade

vah, ki se nanaSajo na uresni
čevanje ustavnosti, zakonito
sti in varstvo svoboSčin in pra
vic človeka in občana 

— družbenopolitični zbor 
ima po občinskem statutu, 
tako kot vsak zbor, pravico so
delovati in razpravljati o vpra
šanjih, o katerih odločata os
tala dva zbora in o teh vpra
šanjih sprejemati stališča in 
dajati  svoje predloge pristoj
nim zborom v primerih, ko gre 
za vprašanja, ki so posebnega 
pomena za izvrševanje funk
cije DPZ. 

P o s e b e j  j e  t reba  p o u d a r i 
ti, d a  j e  e n a  i z m e d  f u n k c i j  
d r u ž b e n o p o l i t i č n i h  o r g a n i 
zaci j ,  8 t e m  p a  tud i  DPZ, da 
se ustrezno razvija in k r e p i  
d e l e g a t s k i  s k u p š č i n s k i  si
stem. DPZ n a j  zato sprem
l j a  i n  p o d p i r a  u v e l j a v l j a n j e  
A i n k c i j e  os ta l ih  d v e h  zbo
r o v  skupšč ine ,  p r i  č e m e r  j e  
t reba  p o s e b e j  p o u d a r i t i  
f u n k c i i o  zbora  z d r u ž e n e g a  
d e l a  kot osrednjega zbora 
skupščine, v katerem odločajo 
delavci o namenu, obsegu in 
porabi sredstev za skupne in 
splošne družbene potrebe, pa 
tudi funkcijo zbora krajevnih 
skupnosti, ki n a j  uvel javl ja  
interese delovnih ljudi in ob
čanov v krajevnih skupnostih. 
DPZ n a j  tudi spremlja in pri
pomore k temu, da se uveljavi 
ustrezno, s statutom oprede
ljeno soodločanje skupščin 
SIS, ki tvorijo skupščinski 
sistem, z zborom združenega 
dela in zborom krajevnih 
skupnosti. 

Ker DPZ zaradi vsebine 
našega družbenopolitičnega si
stema po svoji funkciji in sta
tutarnih pristojnostih ne sme 
uveljavljati  monopolnega po
ložaja nad ostalima zboroma, 
j e  njegova vloga predvsem v 
tem, da se uveljavlja z družl)e-
nopolitično vsebino svojih sta
lišč oziroma odločitev. 

Enako pomembno kot opre
delitev funkcije in način nje
nega izvrševanja, ko gre za de
javnost DPZ v odnosu do 
ostalih dveh zborov občinske 
skupščine in v občinski skup
ščini kot celoti, j e  tudi opre
delitev delovanja tega zbora 
samega. DPZ lahko uresničuje 
svojo funkcijo izključno na 
podlagi usklajenega stališča 
vseh delegatov oziroma vseh 
družbenopolitičnih organizacij 
v okviru socialistične zveze de
lovnega ljudstva.  Družbeno
p o l i t i č n e  o r g a n i z a c i j e  m o 
r a j o  zagotov i t i  f r o n t n o  do
g o v a r j a n j e  p r i  o b l i k o v a n j u  
sta l i šč  p r a v o č a s n o  i n  t r e b a  
j e  doseč i  s t a l n o  d e l o v a n j e  
zbora,  d e l e g a t o v  i n  d r u ž b e 
n o p o l i t i č n i h  o r g a n i z a c i j  n a  
tem p o d r o č j u ,  p r e d v s e m  z 
n e f o r m a l n i m i  o b l i k a m i  i n  
m e t o d a m i  de la.  V primerih, 
ko bi se morebiti pokazale raz
like v stališčih posameznih 
družbenopolitičnih organizacij 
v okviru frontno organizirane 
socialistične zveze delovnega 

ljudstva, si j e  treba prizade
vati, da pride do usklajenih 
stališč že pred zasedanjem 
DPZ, če to ni mogoče, pa med 
zasedanjem zbora. 

Za delovno povezanost in 
pregled nad celotnim dogaja
njem v skupščinskem sistemu 
j e  izrednega pomena pravo
časna in vsebinska obvešče
nost delegacij in delegatov 
vseh zborov, posebej pa še de
legatov DPZ za njegovo po
dročje in v zvezi s tem pri
prava gradiva za seje občin

skih zborov. Ze med doseda
njim delom skupščine ugotav
ljamo, da j e  prišlo do napredka 
v pripravi gradiva za seje zbo
rov občinske skupščine in da bi 
bilo treba dosedanje izkušnje 
in napore izkoristiti za to, da 
se gradivo še v večji meri vse
binsko ustrezno pripravlja. 
Predvsem je  pomembno, da se 
v čim večji meri vztraja pri 
tem, da g r a d i v o  v s e b u j e  k r a 
tek i n  j a s e n  v s e b i n s k i  po
snetek  p r e d l a g a n e g a  pred
p i s a  o z i r o m a  o d l o č i t v e  i n  

Socia l is t ično s a m o u p r a v 
l j a n j e  d a j e  n a j š i r š e  m o ž n o 
sti  z a  o r g a n i z i r a n j e  i n  
o p r a v l j a n j e  o b r a m b n i h  pri
p r a v  v m i r u ,  d a  b i  v m o r e 
b i t n i  v o j n i ,  k a k o r  tud i  o b  
d r u g i h  n a r a v n i h  in  h u d i h  
n e s r e č a h  b i l i  r e s  p r i p r a v 
l j e n i .  T e  n a l o g e  i n  d o l ž n o s t i  
s o  z a u p a n e  i n  d a n e  s leher
n e m u  d e l a v c u ,  k i  z d r u ž u j e  
s v o j e  d e l o  v TOZD k o t  t u d i  
v s e m  o b č a n o m  v o k v i r u  
KS. 

T u d i  v o k v i r u  DO A l p i n a  
n a č r t u j e m o  i n  de lamo,  d a  
b i  b i l i  k o s  t a k š n i m  in po
d o b n i m  r a z m e r a m .  

V zakonu o ljudski obrambi 
j e  določeno, da mora vsaka te
meljna organizacija imeti od
bor za l judsko obrambo in 
družbeno samozaščito. Katere 
so bistvene dolžnosti, ki jih 
imajo ti odbori: 

— pripravljanje plana in 
razvojnih načrtov v slučaju 
vojne in nesreč; 

— usposabljanje teritorial
nih enot: 

— organiziranje civilne za
ščite, narodne zaščite in druž
bene samozaščite; 
— organiziranje obrambne 
vzgoje delavcev: 

— skrbi za izvajanje zaščit
nih ukrepov pri pripravah za 
l judsko obrambo po načelih 
družbene samozaščite. 

Do sedaj smo v delovni or
ganizaciji pokazali svojo pri
pravljenost v organiziranih 
vežbah v preteklem obdobju. 
Zlasti pomembno in celovito j e  
bilo naše sodelovanje v lansko
letni vaji.  Prav tu j e  naša DO 
imela posebne zadolžitve. 
Organizirali smo proizvodnjo 
kot ob morebitnem napadu in 
okupaciji naše domovine. Res 
je  bila to samo vaja,  vendar pa 
velika in visoka šola naše pri
pravljenosti v morebitni vojni. 
Uspešno smo organizirali v teh 
vajah tudi narodno zaščito, ki 
j e  bila pripravljena, da zava
ruje sadove našega dela. 

V letošnjem letu so enote 
teritorialne obrambe izvedle 
uspešno va jo  v okviru obramb
nega dne K S  Ziri. Tu j e  prav 
enota našega voda pokazala 
našim otrokom, s kakšnim 
orožjem in kako bomo branili 
naše območje. 

d a  s e  h k r a t i  n a v e d e j o  v s i  
p o m i s l e k i  o z i r o m a  v s i  raz
l ičn i  interes i ,  k i  s o  s e  p o k a 
zal i  p r i  d o t e d a n j e m  o b r a v 
n a v a n j u  d o l o č e n e g a  v p r a  -
š a n j a  o z i r o m a  p r e d l a g a n e 
g a  p r e d p i s a .  T a k o  b i  n a m 
reč  laž je  oprede l i l i  d r u ž b e 
nopo l i t i čne  razsežnost i  po
s a m e z n e g a  v p r a š a n j a ,  lai^e 
o p r e d e l i l i  po t rebo  po tem, 
ali n a j  o tem vprašanju DPZ 
razpravlja ali ne, ter kvalitet-
neje opredelili vsebino stališč 
in drugih odločitev DPZ. 

Ljudska obramba danes 
Tudi člani gasilskih enot in 

civilne zaščite so na ta dan do
volj učinkovito pokazali svojo 
pripravljenost in zavest. Zal 
pa, kot povsod, j e  tudi pri nas 
v okviru naše DO zelo slabo 
preskrbljeno za zaklonišča. 
Verjetno se premalo zaveda
mo, da so prav zaklonišča v 
drugi svetovni vojni rešila mi
lijone dragocenih življenj 
otrok, žena in starejših ljudi. 
Pri nas pa povsod pozabljamo 
na zaklonišča. Gotovo se bomo 
morali pri razporeditvi sred
stev v te namene bolj  samo-
upravljalsko obnašati. Med 
vsemi nalogami in dolžnostmi 
pa menim, da premalo delamo 
prav na področju preventivnih 
ukrepov in družbene samoza
ščite. Ali smo dovolj pazljivi 
pri vnetljivih tekočinah, ali 
redno oskrbujemo aparate in 
ostale pripomočke, če bi iz
bruhnil požar? Vprašanje pa 
je, če velikanska večina od nas 
sploh zna uporabljati te apa
rate? Se vedno smo prepričani, 
da j e  to »sveta« dolžnost le 
nekaterih zagrizenih gasilcev. 
Vemo pa, da je  bistvo naše 
ljudske obrambe in samozašči
te, da sodeluje vsak delavec in 
občan. Naloga družbene samo
zaščite j e  tudi zavarovanje in 
čuvanje družbene lastnine. 
Večkrat se obnašamo in dela
mo s stroji in delovnimi sred
stvi tako, kot da so last tujca. 
Prav izvajanje preventivnih 
ukrepov in čuvanje material
nih in delovnih sredstev je  
druga bistvena vloga in pomen 
družbene samozaščite. Poleg ostalih bi opozoril še 
na eno nalogo nas vseh. T o  j e  
budnost in izvajanje pravilni
ka o gibanju tujcev v naši de
lovni organizaciji. Mislim, da 
bo prav tu še marsikaj treba 
storiti. Našo proizvodnjo in 
organizacijo dela lahko vidijo 
le l judje, ki so prišli v tovarno 
s poštenim poslovnim ciljem. 

Ni namen zakona in ljudske 
obrambe v tem, da imamo pol
ne police in kupe obrambnih 
načrtov, ampak da smo z dolo
čili zakona vsebinsko sezna
njeni in da smo vsak hip pri
pravljeni braniti našo samo
upravno socialistično družbo 
in njene pridobitve. 

Karel  P i v k  

HlAiJ 

p i š e  B o j a n  STARMAN 

Ekonomski 
izrazi 

DEVIZE  so najrazlič
nejša nakazila, ki jih ima 
vsaka država kot terjatve 
do inozemstva, plačljiva v 
inozemstvu, in pa seveda 
zlato. Ta nakazila ali ti do
kumenti pa so med drugi
mi: tuj i  bankovci, medna
rodne menice, akreditivi, 
čeki ipd. 

KONVERTIBILNE DE
VIZE IN KLIRINŠKE 
DEVIZE:  Med konverti
bilne devize spadajo: dolar, 
funt, marka, lira, frank . . . ,  
med klirinške devize pa ru-
belj, češka krona, poljski 
z l o t . . .  Z razpoložljivimi 
konvertibilnimi devizami 
plačujemo vsak dolg v ka
terikoli državi, s klirinški
mi devizami pa le v državi, 
kjer j e  ta valuta nacional
na državna valuta. 

MEDNARODNA DE
LITEV DELA  pomeni, po 
domače povedano, usmeri
tev ali specializacijo gospo
darstva posameznih držav 
v nekaj vrst in ne v vrste 
proizvodnje. Ker pa so po
trebe ljudi neke države 
drugačne in obsežnejše, 
kot jih lahko zadovolji do
mača proizvodnja, nastane 
potreba po gospodarskih 
odnošajih z drugimi drža
vami, temelječih seveda na 
zunanjetrgovinski menja
vi: izvozu in uvozu blaga. 

p i še  B o j a n  STARMAN 
Ч У 



Kako ustvarjamo 

Kako smo prodajali 
v prvem polletju 

Sedaj ,  k o  s m o  a n a l i z i r a l i  
v s e  p o d a t k e  o p r o d a j i  v le
t o š n j e m  p r v e m  p o l l e t j u ,  
l a h k o  d a m o  o c e n o  o tem,  a l i  
s m o  v t e m  č a s u  d o s e g l i  p r i 
č a k o v a n e  rezultate.  

V m a l o p r o d a j n i  m r e ž i  s m o  
v p r i m e r j a v i  z i s t i m  o b d o b 
j e m  l a n i  p r o d a l i  e n a k o  ko l i 
č i n o  o b u t v e ,  v r e d n o s t n o  p a  
se  j e  p r o m e t  p o v e č a l  za 
17 %. G l e d e  n a  to,  d a  j e  pro
d a j a  t e k l a  p r a k t i č n o  v 
i s tem š t e v i l u  p r o d a j a l n  k o t  
l a n i  i n  d a  s o  b i l i  v r e m e n s k i  
p o g o j i  v p r v e m  p o l l e t j u  za  
p r o d a j o  ze lo  n e u g o d n i ,  l a h 
k o  rečemo,  d a  j e  t a  rezu l tat  
k a r  v redu .  

Zaloge obutve v malopro
dajni mreži so dokaj visoke, 
vendar so konec prvega pollet
ja po količini 3 4 manjSe kot 
v istem času lani. Več proble
mov z zalogami nam povzroča 
Alpina obutev, z nabavljeno 
obutvijo pa ni takSnih težav. 

Prodaja na debelo j e  bila v 
letošnjem prvem polletju ne
k a j  nižja kot v prvem polletju 
lani, predvsem zaradi nekoliko 
slabše prodaje planinskih čev
ljev. Boljše rezultate pričaku
jemo v drugem polletju pri 
prodaji smučarske obutve, 
teko da bomo plan prav goto
vo dosegli. 

V letošnjem prvem polletju 
smo izvozili za 16 % več obutve 
kot v istem obdobju lani, ker 
smo v prvem polletju nekoliko 
Več izvozili v Sovjetsko zvezo. 

Menim, da bomo dosegli 
tudi plan izvoza. 

Prodaja PU podplatov j e  
potekala normalno, tako da 
smo delali s polno močjo. 

Prodajo v prvem polletju 
lahko tako ocenimo kot dobro. 
Ker zaradi posebnosti našega 
proizvodnega programa dose
žemo vedno boljše rezultate v 
drugem polletju, mislim, da bo 
tako tudi letos in zato j e  pred 
nami za nas »pomembnejše« 
obdobje leta. Ce hočemo, da 
"omo uspešno prodajali tudi 

v prihodnje, se moramo izka
zati s konkurenčno ceno, kva
liteto in i z p o l n j e v a n j e m  do
b a v n i h  r o k o v .  

Ce omenimo še glavne pro
bleme, s katerimi smo se sreče
vali v prvem polletju, j e  treba 
v prvi vrsti reči, da j e  bila 
pomlad in poletje razmeroma 
deževno, kar je  prav gotovo 
vplivalo na nekoliko slabšo 
prodajo. V tovarni, k jer  j e  bilo 
konec lanskega in v začetku 
letošnjega leta največ proble
mov s kvaliteto, se j e  v zadnjih 
mesecih težišče problemov 
preneslo na d o b a v n e  roke.  
Predvsem smo imeli v zadnjih 
tednih občutne težave pri iz-
dobavah za izvoz, s a j  se nismo 
mogli v celoti držati dogovor
jenih rokov. Glavni vzroki za 
to so, kot j e  bilo ugotovljeno, 
v kasnitvah nekaterih mate
rialov. 

Lahko sicer verjamemo, da 
leži krivda na dobaviteljih ma
terialov, vendar se moramo za
vedati, da tega ne moremo pri
povedovati kupcu. Kupec za
hteva obutev tako, kot jo  j e  
naročij, in takrat, kot j e  bilo 
dogovorjeno. Zato bo treba 
problem stalnih kasnitev ma
terialov rešiti, če se hočemo 
izogniti stalnim težavam tako 
v proizvodnji kot pri prodaji. 
Delo prodaje ni končano ta
krat, ko dobi naročilo kupca, 
ampak takrat, ko obutev do
bavimo kupcu in j o  kupec tudi 
plača. Prav tako nabava ni 
opravila svojega dela, ko j e  
material naročila, a m p a k  še
le, k o  j e  v h i š i  m a t e r i a l  v 
z a h t e v a n i  kva l i te t i .  

Zato m i s l i m ,  d a  s e  pre
v e č k r a t  i z g o v a r j a m o  n a  
tole;  »Sa j  s m o  n a r o č i l i . . . «  

V p r v e m  p o l l e t j u  s m o  to
r e j  p r o d a j a l i  n o r m a l n o ,  
v e n d a r  n a j  n a s  t o  n e  u s p a 
v a ,  a m p a k  n a j  n a m  b o  
v z p o d b u d a  za  š e  b o l j  zavze
to d e l o  v sezoni  j e s e n  — 
z i m a .  

T o m a ž  K o š i r  

Kako vse napraviti 
pravočasno in kvalitetno 
^ p r i h o d n j i h  m e s e c i h  sta  

P*"®d n a m i  d v a  g l a v n a  c i l j a :  
*вко izpolniti dobavne ro-

za katere smo se dogo
vori l i  z d o m a č i m i  i n  t u j i m i  

Upe: (to s o  t e k a š k i  i n  
s jnučarsk i  č e v l j i  ter  ž e n s k i  
.*®''nji) i n  v s o  t o  o b u t e v  iz

de la t i  d o v o l j  k a k o v o s t n o .  

, To sta samo dva glavna in 
•sončna cilja. Koliko stvari se 

kovalnice notranjih čevljev do 
konca leta imele isti program. 

V montaži bodo do konca 
septembra izdelovali Ae teka
ške čevlje, ostali trakovi in iz
mene pa bodo do začetka no
vembra izdelovali v glavnem 
škornje. T a  mesec smo preki
nili z gojzar in fleks izdelavo, 
katere predvidoma letos ne 
bomo več delali. Pričeli pa smo 
z brizgano izdelavo (ar. Rok). 

V Plastiki se proizvodni pro
gram ne bo bistveno menjal. V 
začetku septembra pričakuje
mo stroj  za brizganje napetni-
kov, s katerimi imamo (glede 
dobaviteljev) velike težave. 
Seveda bo orodjarna morala 
takoj pričeti delati orodja za 
napetnike, katere j e  predčasno 
že izdelovala. Tako predvide
vamo, da bi napetnike za sezo
no pomlad-poletje 1979 izdelo
vali doma. 

Poleg proizvodnih pa imamo 
•še druge naloge, ki so ravno 
tako pomembne za našo pri
hodnost. Začeli smo priprav
ljati  ustrezno dokumentacijo 
in vse potrebne izračune za 
gradnjo obrata na Colu. V 

Cmem vrhu bomo organizirali 
oddelek za priučevanje delavk 
za izdelavo zgornjih delov, ki 
bi se kasneje vozile na Col. 
Dokumentacija za gradnjo 
skladišča vnetljivih snovi j e  v 
zaključni fazi in pričetek grad
nje  j e  predviden v jeseni. V 
prihodnjem letu so predvidene 
velike investicije za izdelavo 
nove vrste tekaške dbutve, 
kajt i  naš položaj na tržišču od 
nas to brezpogojno zahteva. 
Povečati bomo morali tudi 
zmogljivosti (kapacitete) pri 
brizganju smučarske obutve, 
čeprav napovedi za naslednje 
leto Se niso dokončne. 

Tudi glede transporta goto
vih izdelkov se bomo morali 
odločiti in investirati Se to je
sen. 

Skratka, nalog in odločitev 
j e  pred nami Se veliko. Brez 
investiranja ne bo šlo, to pa 
pomeni, da bomo za to porabili 
precejšnja sredstva, ki bi jih 
sicer lahko usmerili tudi kam 
drugam. Toda gledati moramo 
v prihodnost. 

M a r j a n  B o g a t a j  

Kje SO rezerve v tehnologiji 
Mag. Janez FISTER pripo

veduje; 

Moram reči, da delamo res 
z zelo primitivnimi in zastare
limi stroji in napravami, s a j  so 
nekateri stroji stari več kot 
pet let, kar j e  v svetu hitro se 
razvijajoče mehanizacije zelo 
veliko. 

Nekoliko drugače j e  z vrti
ljaki, ki so narejeni doma. Po-
skuAamo, kar pač moremo, 
vsega pa ne moremo napraviti. 

Rešitev vidim v večji inve
sticiji, ki bi nadomestila dose
danje vrtiljake. Potrebna sred
stva pa bi se sukala okrog dveh 
milijard starih dinarjev. Ra

zumljivo je, da takih sredstev 
ni na razpolago. Drugo j e  seve
da, kako bomo zmožni do 
skrajnosti izkoristiti nove na
prave in zanesljivo prodati 
vse, kar bomo izdelali. Zato j e  
taka investicija možna le na 
podlagi temeljito preštudira-
nega srednjeročnega plana, ki 
vsebuje v ^  elemente, na pod
lagi katerih lahko zanesljiveje 
investiramo. 

Rezervo v izboljšanju dela 
vidim tudi v večji zainteresira
nosti samih delavcev. Z večjo 
pazljivostjo pri delu bi se dalo 
marsikaj prihraniti. Seveda j e  
vmes sistem nagrajevanja po 
delu, ki ima svoje dobre in 
slabe strani. 

na to navezuje, kateri dejav
niki vplivajo na vse to, vsega 
tega v tako kratkem sestavku 
niti ni mogoče razčleniti. Po
udarim naj  le nekatere stvari. 
Izdelovalnice zgornjih delov 
bodo menjale proizvodni pro
gram konec septembra. Pričele 
bodo izdelovati zgornje dele za 
sezono pomlad-poletje in pre
ostanek izvoza za Sovjetsko 
zvezo, medtem ko bodo izobli-

- ...lU ' 

A l i  b o d o  g o r n j i  de l i  p r a v o č a s n o  



i -  • Kako ustvarjamo • 
Kakovost in kontrola kakovosti še vedno neustrezni 

P r e d e n  g r e  o b u t e v  v p r o d a j o  
na terenu ne morejo pregledati 
vsak kos. če ustreza našim po
trebam. če pa to storijo, pora
bi jo  precej časa. Dobavitelji 
pa dobave odlaSajo in upajo, 
da bomo vzeli tudi slabAe iz
delke. Včasih je to mogoče, 
mnogokrat pa na&a vhodna 
kontrola zavrne blago. Neso
lidni dobavitelji se seveda z 
vsemi močmi izmikajo priznati 
reklamacijo. Nabavna služba 
ima tako vedno več težav z na
bavo materialov. Razumljivo 
je.  da vse tć vpliva na delo 
naših proizvodnih oddelkov. 
Le ti so odgovorni za pravoča
sno izdelavo kakovostnih pol
izdelkov in izdelkov. Seveda to 
•še vedno ne bi smelo vplivati 
na naš slab odnos do težko 
nabavljenega materiala (da ga 
na primer slabo izkrojimo). 
Vse preveč se menimo, da j e  
lahko notranji del obutve pre
cej slabši. Izkaže se. da j e  zara
di take napake obutev nekvali
tetna. V montažo prepogosto 
pr iha ja jo  taki polizdelki, za 

števane, še manj  pripombe de
lavcev v montaži, ki najbol j  
občutijo nepravilno pripravo. 
Reševanje teh problemov v 
montaži |)a vj)liva tudi na 
kakovost izdelka. T u  j e  nujno 
treba nekaj napraviti! 

Razvoj za lahko obutev je  
dosti boljši. S skupnim delom 
pripravijo bol j  kvaliteten izde
lek. Težave nastopijo večkrat 
le zaradi nesolidnih kooperan
tov. 

Največkrat so problem v 
proizvodnji opetniki. notranj-
ki, podplati in pete in tudi na-
petnikov pogosto primanjkuje. 
Zaradi takih pomanjkljivosti 
gre v skladišče nedokončana 
obutev. 

Naši kupci so vedno zahtev
nejši in jih ne zanimajo naše 
proizvodne in nabavne težave. 
Za boljši izdelek bo treba sode
lovati. Samovolje ne sme biti. 
Kdor misli, da j e  kolektiv odvi
sen samo od njega, in da samo 
on vse prav ve in zna. ta nima 
razčiščenih pojmov o skupnem 

delu v delovni organizaciji ali 
drugi skupnosti. Pomanjklji
vosti j e  бе vedno preveč. Kot 
sem že v začetku omenil, botri 
slabega dela so v ozadju ne na 
začetku. Na koncu se ne da 
vsega popraviti. Izdelek, kakr
šen pač je, se ne da dosti spre
meniti. Lahko se le še malo 
očisti, zlika, polepša, dosti več 
se ne da storiti. Kadar j e  serija 
večja in primerno pripravlje
na, takrat j e  tudi kakovost kar 
v redu. Velika storilnost 
nam prinaša ekonomski usj)eh. 

Se nekaj, montaža ima 
sploh premalo prepotrebne 
dnevne svetlobe. Sigurno tudi 
to vpliva na storilnost in kako
vost. 

Vmesna in končna kontrola 
nista dovolj učinkoviti. 

K o n č n a  k o n t r o l a  j e  r e s  
p r e p o v r š n a ,  j e  p a  t u d i  o b  
r a z l i č n i h  b a r v a h  o b u t v e  
n e m o č n a .  P r e t e ž n o  d e l a  o b  
u m e t n i  s v e t l o b i ,  p r a v  t a k o  
k o t  d e l a j o  os ta l i  d e l a v c i .  

Kontrola j e  premalo odloč
na pri ocenjevanju izgotovlje-
ne obutve. Tako gre največ
krat v skladišče obutev z nedo
ločeno kvaliteto. T o  obutev 
potem dokončno oceni še kon
trola v skladišču. Trdim, da j e  
končna kontrola površna, ker 
noče izdelku dati končne oce
ne, ampak svoje delo prenaša 
na skladiščno kontrolo. S tem 
načinom dela se kontrolorji 
izogibajo pisanju klasirane 
obutve. 

V prvem polletju j e  bilo ne
kvalitetne obutve okrog 17.000 
parov. 

K a k o v o s t  nag ih  p r o i z v o 
d o v  u g o t a v l j a m o  p o t e m  tu
d i  v r e k l a m a c i j s k e m  o d d e l 
k u ,  s a j  d n e v n o  p r i d e  o d  na
š i h  p o t r o š n i k o v  p o v p r e č n o  
15 p a r o v  r e k l a m a c i j .  P r e d  
leti  j e  b i l o  t e g a  t r i k r a t  v e č .  
T a k o  s o  n a m  p o t r o š n i k i  l e  
e n o  i z m e d  o g l e d a l  k a k o v o 
sti  n a š i h  p r o i z v o d o v .  

I v a n  Peče l in  

V p r v e m  p o l l e t j u  j e  b i l a  
n a š a  p r o i z v o d n j a  p r e c e j  pe
stra.  T u  s e  ž e  z a č n e j o  p r v i  
r e s n i  p r o b l e m i ,  k a k o  d o b i t i  
p r i m e r n e  mater ia le .  Mnogi  
d o b a v i t e l j i  n i s o  s o l i d n i ,  k e r  
s v o j e  i z d e l k e  š e  k a r  l a h k o  
p r o d a j a j o .  O c e n j u j e m ,  d a  
s m o ,  v s a j  k a r  j e  v n a š i h  m o 
čeh,  n a p r a v i l i  v e l i k  k o r a k  
n a p r e j .  

S postavitvijo kontrole za 
gornje in spodnje usnje j e  na
bavna služba dobila precejšnjo 
pomoč. Vse preveč slabih ma
terialov j e  prihajalo k hiši. 
Razumljivo je, da prevzemalci 

katere že vnaprej vemo, da ne 
ustrezajo. V zadnjem času se 
zelo opaža slabo sodelovanje 
v pripravi dela, posebno pri te-
kaSki obutvi hi morali bol j  so
delovati razvojna in tehnolo
ška služba. Nujno bi bilo, da bi 
se ideje posameznikov združe
vale v skupno korist, ne pa, da 
sledimo volji posameznika, kot 
se to kaže v praksi. Pogosto 
pomanjkljivost v pripravi dela 
rešujemo potem v serijski pro
izvodnji. Kako n a j  potem kon
trola zahteva dober izdelek, če 
že model ni skrbno priprav
ljen. Očitno je,  da pripombe iz
delovalcev vzorcev niso upo-

Iz računskega centra 
O b e  n o v i  o b d e l a v i ,  k i  s m o  

j i h  začel i  letos,  tečeta  do
k a j  u s p e š n o  i n  b r e z  v e č j i h  
težav .  T o  sta  o b d e l a v a  
o s n o v n i h  s r e d s t e v  i n  p a  o b 
r a č u n  o s e b n i h  d o h o d k o v .  
Dobi l i  p a  s m o  n o v o  nalocro; 
O B D E L A V O  FINANČNE
G A  KNJIGOVODSTVA. 

F i n a n č n o  k n j i g o v o d s t v o  
z a v z e m a  p o m e m b n o  m e s t o  
v p r o c e s u  s a m o u p r a v n e g a  
o d l o č a n j a  i n  p r i  uresn iče
v a n j u  v s a k o d n e v n i h  opera
t i v n i h  p o s l o v .  

TOZD p o s t a j a  t u d i  v 
p r a k s i  o s n o v n a  cel ica ce
l o t n e  o r g a n i z a c i j e  združe
n e g a  d e l a .  

N a  ta n a č i n  p a  t u d i  k n j i 
g o v o d s t v o  d o b i v a  v s e  v e č j i  
p o m e n  v r a z v o j u  t e m e l j n i h  
o r g a n i z a c i j .  P r a v  o d  podat
k o v  f i n a n č n e g a  k n j i g o v o d 
s t v a  s o  n e p o s r e d n o  o d v i s n e  

v a ž n e  o d l o č i t v e  s p o d r o č j a  
r a z p o l a g a n j a  s s r e d s t v i  i n  
n j i h o v e g a  k o r i š č e n j a ,  dolo
č a n j a  — d e l i t v e  d o h o d k a ,  
p l a n i r a n j a ,  r a z v o j a  i n  d r u 
go.  

R a z v o j  m a t e r i a l n e  osno
v e  t o z d o v  i n  p r e n o s  š i r o k i h  
poob last i l ,  k i  j i h  i m a j o  p r i  
o d l o č a n j u  o ž i v l j e n j s k i h  
v p r a š a n j i h  i n  p o s l o v a n j u  j e  
d o p r i n e s e l  h k v a l i t e t n i  iz
m e n j a v i  m e s t  i n  v l o g e  k n j i 
g o v o d s t v a .  I z g u b l j a  s e  n a  
n e k i  n a č i n  p r e j š n j i  drugot
n i  p o m e n  k n j i g o v o d s t v a ,  k o  
j e  b i l o  v g l a v n e m  u s m e r j e 
n o  n a  e n o s t a v n o  s p r e m l j a 
n j e  p o s l o v n i h  d o h o d k o v .  

R a z š i r j e n a  v l o g a  k n j i g o 
v o d s t v a  p a  z a h t e v a  pr i la
g o d i t e v  o r g a n i z a c i j e ,  p r e d 
v s e m  p a  m e t o d  i n  t e h n i k e  
n o v i m  p o t r e b a m .  

Zoran K o p a č  

Del »mašineriie'.< r a č u n a l n i š k e e a  ct-ntra 



Kako ustvarjamo 

Kaj prinaša svetovna moda 
ALPINA Celje že 25 let pri

vablja potroSnike k nakupova
nju. Vsa leta je prodajalna v 
Prešernovi ulici, ki j e  v sredi-
Sfu mesta. »V začetku je  bila 
zelo majhna«. piAe pošlo vod-
kinja prodajalne. Vodil j o  j e  
Leon Sket. ki se j e  vsa leta iz 
dneva v dan trudil za čim bolj-
So prodajo. Njemu pre zahva
la. da se j e  prodajalna tako 
dobro razvijala in bila med 
prvimi.« 

Velika težava j e  tudi v tem, 
ker vse blago prevzemajo v 
prodajalni, kar onemogoča 
normalno delo. 

»Sedaj so nam obljubljeni 
prostori v velikosti prodajalne 
nad prodajalno«, upa tovariši-
ca Klepejeva. »Za te prostore 
že imamo dovoljenje strank in 
upamo, da nam bo sreča 
naklonjena, kar si želi ves ko
lektiv prodajalne. 

Leta 196.5 je bila prodajalna 
prvič obnovljena: tako je  po
stala Se precej večja. Promet 
se j e  občutno povečal, večina 
prodajalne pa je za tedanjo 
kupno moč zadostovala. 

Po enajstih letih j e  bila pro
dajalna ponovno obnovljena, 
tpda nič povečana. LepSi j e  le 
njen notranji videz. 

Nujno pa bi potrebovali 
Večje skladiščne prostore. Se
daj  imamo zelo majhno skla
dišče, ter skladišče za izven-
^zonsko blago. T o  skladišče, 
ki ga imamo pri prodajalni, pa 
"O Stanovanjska skupnost 
Podrla. Kako .bomo delali po
tem? Jakob Celik j e  prodajal
no obiskal in ugotovil, da j e  
novo skladišče res nujno po
trebno. V sezoni, ko prihaja 
•?'ago, ga morajo zložiti v pro
dajalni po tleh, tako, da izgubi 
prodajalna prostor in izgled. V 
tako založeni prodajalni se 
tudi potrošniki počutijo zelo 
neudobno in prodajalci ne mo-
•"ejo hitro in ustrezno post reči. 

Pri jesensko-zimski kolekciji 
ženskih čevljev ločimo v glav
nem dve skupini, in sicer 
športno in elegantno. 

Pri elegantnih je  glavna 
značilnost, da so odpadle (gru
pe) skupine srednjih višin 
peta. Tako sta nastali dve viši? 
ni 15 —30 mm in 70 — 90 mm. 
Višje pete so vedno Luis — XV, 
nižje pa so ravne ali klinaste. 
Pri višjih petah so kopita vitka 
in zaokrožena, pri nižjih pa so 
širše okrogle konice. 

Kroji so večinoma ravni ali 
rahlo zaokroženi, spredaj viso
ko zaprti. Cesto se pojavl jajo 
čevlji na vez ali z nartnim 
jermenčkom. Material j e  veči
noma gladko usnje z visokim 
sijajem, poleg tega pa še 
nabuk usnje martinčkov in 
lak. 

Barve so temno rjave, tem
no rdeče, temno zelene, temno 
sive in svetlo beige. Podplati 
so večinoma brez okvirjev, v 
debelini 2,5 — 3,5 mm. 

Športne skupine (grupe) de
limo na dve skupini. Ulični 
čevlji z višino peta 20 —30 mm. 
T e  čevlje delamo na vitke 
okrogle (forme) oblike konic. 
Podplati so usnjeni ali pa 
usnjeni z gumi polpodplati. 

Kroji pri teh so večinoma na 
vez in precej visoko zaprti. 
Čevlji za prosti čas so narejeni 
na široka kopita, delno pa tudi 
na asimetrična kopita. Poleg 
teh pa Se na okrogle markant-
ne konice. Podplati so močno 
poudarjeni. Flexibel izdelava 
pa j e  še naprej zelo pogosta. 
Material j e  semiš, zmečkan in 

gladek, naravno usnje s sija
jem, nubuk zmečkan in gla
dek. 

Barve: temno rjava, temno 
rdeča, temno siva, temno zele
na, naravna in bela. 

Škornji bodo Se naprej v 
modi. Pri elegantnih bodo zelo 
močno zastopani pol visok i in 
to tudi na vezalke. Pomembni 
so še ovratniki iz usnja ali 
krzna. Krojev z rožo skorajda 
ni, prevladujejo ravne sestave, 
visoko oblikovani prednjiki. 

KAJ PA MOŠKI ČEVLJI? 
Ti ostanejo še naprej mehki 

in udobni. Predvsem mehke 
podplatne izdelave in pa origi
nal fleksibel izdelava bodo zelo 
iskani. Valoviti podplati bodo 
nekoliko tanjši. Poleg teh pa 
Se koritasti podplati, ki so na 
robovih okrašeni z različnimi 
šivi. Oblike bodo nekoliko bolj 
vitke, asimetrične, katerim pa 
se bodo pridružile tudi okrogle 
s poudarjeno konico. 

Najpomembnejši gornji deli 
pri športnih so čevlji na vezal
ke (šniranje). Gležnarji visoki 
10 —26 cm, škornji so visoki 18 
do 26 cm z zadrgo in brez nje. 
Grobi šivi pa so edini okras pri 
teh vrstah. E legantn i  moSki 
čevlji imajo malo višje pete in 
to od 30—40 mm. Podplati 
niso poudarjeni, za jesen pa so 
zelo priljubljeni usnjeni s pro-
fllnim gumi polpodplatom. 
Konice pri teh ostanejo Se na
prej vitke in okrogle. 

Material: gladko usnje z vi
sokim sijajem.  Milan Močnik 

Čevljarski izrazi 
Vodja mreže Ivan Capuder 

se j e  za naš problem že tudi 
precej zanimal in se dogovar
jal na Stanovanjskem podjet
ju v Celju. Naj  povem še to: 
ceste do prodajalne so za avto
mobile zaprte, tako moramo 
vse blago iz oddaljenega skla
dišča zvoziti z vozičkom. Koli
ko časa izgubimo s tem, name
sto, da bi prodajali. Vsi želimo 
in upamo, da se bodo tudi 
drugi odgovorni v Alpini 
zavzeli, da te prostore nad pro
dajalno dobimo. Tako bomo 
dosegli večji promet.« 

Kolektiv prodajalne sestav
lja dvanajst ljudi: 

Prodajalno vodi Danica 
Klepej, nadomešča pa jo Joži
ca Košir. Prodajalke II. so Jo
žica Kroflič, Martina Založ
nik, Betka Jovan, Marijana 
Javoršek, Danica Bračič je  
prod. III. Majda PungarSek pa 
prod. IV. Imamo tudi štiri 
učence: Filomena Maček, Sreč
ko Mohorko, Darinka Lednik 
in Majda Sket. 

T o n e  Klemenčič,  v o d j a  pro
g r a m a  l a h k e  o b u t v e  

Za zgornje usnje, ki ga 
uporabljamo za izdelavo obut
ve. slišimo često različna ime
na, po katerih, ne da bi videli 
usnje, ne moremo sklepati, 
kakšna vrsta usnja je U>, 
kakšnega izvora je oziroma za 
kakšno obutev bi bilo primer
no. Poleg osnovnih strokovnih 
izrazov, ki so pri čevljarjih in 
usnjarjih udomačeni, je zgor
nje usnje poimenovano še z 
naštetimi komercialnimi ime
ni, ki imajo lahko svoj pomen 
glede na izbor surovih kož iz 

posameznih držav ali celin, po 
namenu uporabe za proizvod
njo posameznih vrst specialne 
obutve, glede na težnje mode, 
često pa imajo ta imena v ko
renu besede ali končnici nekaj 
kar spominja na ime tovarne, 
ki je to usnje razvijala, dala 
idejo za razvoj ali opozarja 
na značilnosti. Vsekakor pa 
so na ta način poimenovana 
usnja različna in .se razliku
jejo v raznih finesah, kot so 
oprijem usnja, barvni efekti, 
imitacija lica itd. Usnje je 
lahko v osnovi isto, le z različ
nimi finesami dodelave usnja
rji dosežejo njegovo večjo ko
mercialno vrednost, ki se pre
nese pozneje na obutev. Usnje 
lahko strokovno poimenujemo 
predvsem po dveh osnovnih 
značilnostih. 

1. Od katere vrste živali so 
kože (goveje, telečje, kozje, 
svinjske itd.) 

2. Po katerem osnovnem 
tehnološkem postopku so suro
ve kože predelane v usnjarni v 
uporabno usnje. 

(nadaljevanje prihodnjič) 



razgovor za urednikovo mizo — razgovor 
N A  TEMO K A K O  BOMO ZIDALI 

V r a z g o v o r u  eo  s o d e l o v a l i :  I v a n  C a p u d e r  — p r e d s e d n i k  
l O  k m e t i j s k e  z e m l j i š k e  s k u p n o s t i ,  i n g .  a r h i t e k t  V l a d i m i r o v  
— p r o j e k t a n t .  T o n e  O b l a k  — p r e d s e d n i k  z b o r a  d e l e g a t o v  
KS,  Mart in  K o p a č  — p r e d s e d n i k  k o m i s i j e  z a  u r e d i t e v  cen
tra,  E s a d  B i l j a l i  — p r e d s e d n i k  t u r i s t i č n e g a  d r u š t v a  2 i r i .  
R a z g o v o r  sta  v o d i l a  J u s t i n  T o m a ž  i n  N e j k o  P o d o b n i k ,  
z a p i s k e  j e  p i r p r a v i l  MiSo C e p l a k .  

K m e t i j s k o - z e m l j i š k a  s k u p 
n o s t  j e  m e d  n a j p o m e m b n e j 
š i m i  d e j a v n i k i ,  k i  s k r b i j o  z a  
č i m  b o l j  s m o t r n o  i z k o r i š č a 
n j e  z las t i  k m e t i j s k i h  po
v r š i n .  K a k š n o  j e  s t a l i š č e  
s k u p š č i n e  k m e t i j s k o - z e m -
I j i ške  s k u p n o s t i  o b č i n e  d o  
s e d a n j e  u s m e r i t v e  z i d a v e  v 
2 i r e h ?  K a k š n e  s o  s m e r n i c e  
za  b o d o č e ?  

gostom, ki se usmerjajo na 
podeželje. 

N e j k o  PODOBNIK: 
A l i  k m e t i j s k e  p o v r š i n e  n a  

i i r o v e k e m  p o d r o č j u  zado
s t u j e j o ,  d a  b i  s e  2 i r i  v s lu
č a j u  p o t r e b e  s a m e  p r e h r a 
n i l e  z n a j v a ž n e j š i m i  pre
h r a m b e n i m i  a r t i k l i ?  

I v a n  C A P U D E R :  
Zares, okrog tega vprašanja 

j e  bilo veliko razprav, tako na 
občinski ravni kakor tudi v 
kraju samem. Kako ohraniti 
čim več plodne obdelovalne 
zemlje, v s a j  do take mere, da 
se občina lahko sama preživi 
z najvažnejšimi prehrambe
nimi artikli, kot so: mleko, 
meso, krompir itd. 

Kmetijsko zemlji&ka skup
nost občine Skofja  Loka za
stopa stališča, da ne kaže pre
tirano omejevati industrije, 
seveda če to ne gre na škodo 
rodovitnih površin, uporabnih 
za kmetijstvo. Kmetijsko-zem-
Ijiška skupnost zahteva od go
spodarstva in urbanistov, da 
to upoštevajo v svojih razvoj
nih programih do leta 200(). 
Tudi za Ziri vel ja isto. Gospo
darske delovne organizacije so 
dale svoje programe razvoja in 
investicij v gradnjo objektov. 
Tako smo oblikovali rezervat 
— industrijsko cono, k jer  bodo 
lahko posamezne delovne 
organizacije organizirano gra
dile. Omenim n a j  še, da bomo 
na Zirovskem okrog 200 ha pri
dobili z regulacijo Sore. Na
slednja naloga je, kako izbolj
šati zemljo in obdržati kmetij
stvo v predelih, k jer  j e  že ogro
ženo. T o  n a j  bi dosegli z raz
nimi olajšavami kmetom kot 
npr.: izboljšati prometne pove
zave s temi kmetijami, ugoto
viti najbol j  ustrezne kulture, 
ki bi uspevale na kmetijah, 
omogočiti specializacijo, s pri
mernimi dohodkovnimi odnosi 
s kmetijsko zadrugo in zajam
čenim odkupom ter kritjem 
rizika, z manjšimi davki, regre
si pri nakupu mehanizacije ali 
gnojil, krediti pri gradnji in 
obnovi poslopij. 

Na vsak način pa moramo 
poskrbeti, da življenjsko raven 
kmetov izenačimo z delavčevo. 

Torej, bolj  se bomo morali 
ukvarjati  s pospeševanjem 
kmeti j s tva,  pri čemer imajo 
kmetijski pospeševalci izredno 
vlogo. 

Naslednji vir možnega do
hodka je  kmečki turizem, ki 
n a j  omogoči kmetu neposred
no prodajo doma ustvarjenih 
viškov kmetijskih pridelkov 

I v a n  C A P U D E R :  
Ce bi izkoristili vse kmetij

ske površine in jih obdelali, bi 
sigurno zadostovalo. No, ob 
tem n a j  omenim še, da se pred
videva oblikovanje kmetijskih 
kompleksov, kar n a j  bi pripo
moglo k ohranitvi kmetijskih 
zemljišč. Pri tem se pogosto 
pojavl ja  vprašanje, kdo bo 
ohranil kmetijo, ker ni mladih 
ali pa le ti nimajo veselja do 
kmetovanja.  Podpiramo tudi 
stališče, da ni mogoče deliti 
kmetij, zlasti tistih ne, ki so 
zaščitene. Prav tako so po
membne manjše kmetije, k jer  
so nekateri člani družine zapo
sleni. Važno je, da kmetijske 
površine obdelujemo, bogati
mo in ohranjamo. 

Torej, z usmerjanjem in 
načrtnim delom bomo največ 
pripomogli k ohranitvi narav
nega in zdravega okolja, ki bo 
hkrati tudi najbol j  donosno. 

J a v n a  r a z p r a v a  o n o v e l a -
c i j i  u r b a n i s t i č n e g a  p r o g r a 
m a  j e  ž e  b i l a .  Menimo,  d a  j e  
v p r a š a n j e  t a k o  p o m e m b n o ,  
d a  m o r a m o  v to  v k l j u č i t i  
č i m v e č  k r a j a n o v .  Zato v a s  
p r o s i m o ,  raz lož i te  v krat
k i h  b e s e d a h ,  n a  k a t e r i h  
o s n o v a h  t e m e l j i  s e d a n j i  
p r e d l o g  n o v e l a c i j e  u r b a n i 
s t i č n e g a  p r o g r a m a  z las t i  
n a  ž i r o v s k e m  p o d r o č j u ?  

Ing.  VLADIMIROV: 
Preden bi obravnaval žirov-

sko področje, bi rad omenil, 
k a j  sploh ta predlog je.  Potre
ba po celovitosti planiranja in 
urbanističnega urejevanja na 
področju občine Skofja  Loka 
zahteva temeljito in vsestran
sko pripravo več vrst urbani
stičnih dokumentov. Vsak tak 
dokument po svoje pristopa 

najprej  k opredeljevanju ciljev 
in nalog in na t e j  osnovi pred
laga, kako te cilje uresničevati. 
Z drugimi besedami, vsi samo
upravno dogovorjeni cilji in 
naloge urbanističnega gospo
dar jenja  s prostorom morajo 
biti v čim večji meri resničen 
odraz potreb in usmeritev vseh 
družbenih dejavnikov, ki vpli
v a j o  na nadaljnji  razvoj. Na 
osnovi tako sprejetih smernic 
in samoupravnega dogovarja
nja  morajo urbanistični doku
menti podati predvsem projek
cijo, kakšna ureditev prostora 
zajema objektivne prostorske 
danosti. Temeljni urbanistični 
dokumenti se  morajo obliko
vati kot prožni dokumenti, ki 
jih j e  mogoče stalno dopolnje
vati glede na nove utemeljitve 
in spoznanja, prav zaradi za
hteve po jasni opredelitvi 
osnov urejanja  prostora z vseh 
družbenih vidikov. Novi urbanistični program 
predstavlja v tem okviru de
lovni dokument, kako oprede
ljene družbene cilje uravnote
ženo prestaviti v prostor. T e  
cilje pa opredeljujejo družbeni 
plan občin in krajevnih skup
nosti, srednjeročni in dolgo
ročni plan samoupravnih inte
resnih skupnosti, plani organi
zacij združenega dela ipd. T i  
plani so na žalost neusklajeni. 
Pri oblikovanju urbanistične
ga programa se dogovarjamo 
o strategiji (temeljnih načelih) 
urejanja prostora na območju 
občine za nadaljnjih 20 let, 
konkretne rešitve, ki bodo iz
h a j a l e  iz tako dogovorjenih 
smernic, pa že predstavljajo 
vsebino urbanističnih načrtov, 
teh j e  na območju Škof je  Loke 
7, in nato zazidalnih načrtov. 
Vsi ti dokumenti skupaj  zago
tav l ja jo  kar največjo možnost 
za družbeno čimbolj koristno 
urejanje prostora. 

T a  dokument ne more in ne 
sme biti enkraten in vseobse
gajoč oz. tak, da bo podlaga 
vsem srednjeročnim načrtom 
v občini. Tudi ne sme biti raz
sodnik med posameznimi no
silci razvoja, posebno ne na ti
stih področjih, kjer  stvari še 
niso povsem razčiščene in 
usklajene. T o  j e  naloga medse
bojnega samoupravnega dogo
var jan ja .  Ta  dokument se bo 

neprestano dograjeval ob no
vih ugotovitvah. Vrsta po
membnejših odločitev pri ure
j a n j u  prostora se ne more iz
oblikovati le znotraj občinskih 
meja. Treba j e  doseči sodelo
vanje, načrtovanje, usklajeva
n j e  tako med občinami kot 
tudi na regionalni ravni (npr. 
gorenjski). Posebej bi navedel 
naslednja področja: prometno 
omrežje, energetika, prirodna 
bogastva, varstvo narave in 
okolja,  širše usklajevanje in 
okvirno načrtovanje vseh šti
rih sektorjev gospodarstva, to 
se pravi kmetijstva, industrije 
ter tudi turizma. 

Seda j  pa bi poizkušal na 
kratko razložiti predlagane 
osnove za bodoče urejevanje 
naselij. Kriteriji so oblikovani 
glede na njihove značilnosti in 
dosedanji razvoj ter glede na 
značilne probleme dosedanje
ga prostorskega razvoja npr. 
kmetijske površine, planinska 
naselja in naselja ob glavnih 
prometnih povezavah, iz tega 
izhajajoča preusmeritev v ne
kmetijske dejavnosti, problem 
enakomernega razvi janja po
sameznih dejavnosti. Na teh 
osnovah smo izdvojili nasled
nje  skupine naselij: 

Prvič: naselja do 1(K) prebi
valcev in nasel ja  v gorskih 
kmetijskih območjih. T u  je  
osnovna dejavnost kmetijstvo, 
čeprav te površine, če j ih gle
damo samo z ekonomskega vi
dika, ne predstavl jajo velikih 
rezerv. Največji problem teh 
krajev j e  velik odliv prebival
stva. Nasta ja jo  v najboljšem 
primeru mešana gospodinj
stva, ki pa bi, če bi se nadalje
vala sedanja praksa, izumrla, 
se preselila v mesta ali pa bi 
nastala nekmetijska gospo
dinjstva. Za ta naselja so zna
čilne slabe prometne zveze, 
slaba navezanost na večje kra
je, pomanjkanje šol, pomanj
kanje  vseh osnovnih dejavno
sti, preskrbe. Predvideli smo 
ukrepe, kako poživiti te kraje.  
Kot prvo smo postavili kmetij
sko dejavnost, čeprav j e  vpraš
ljiva gospodarska upraviče
nost, j o  j e  pa potrebno podpi
rati zaradi ohranjanja žive 
krajine, kakor tudi zaradi 
usmeritev naših načrtov o 
SLO. Da pa bi se l jud je  lahko 



razgovor za urednikovo mizo — razgovor 
ohranili, napravili korak na
prej, smo za razliko od prejš
njih dokumentov, ki so  popol
noma prepovedovali gradnjo 
na  teh področjih, predvideli 
možnost novogradenj, da bi 
pač ta  naselja ohranili pose
l jena .  Novogradnje pa Iwdo 
seveda morale upoštevati zna
čilnosti področja oz. krajine. 
Poseben poudarek smo dali 
predvsem izboljšavi prometnih 
povezav do krajevnih in zapo
slitvenih centrov, s a j  kakšnega 
posebnega razvoja centralnih 
dejavnosti v teh kraj ih ni pri
čakovati. Weekend nasel ja  se 
v teh kraj ih praviloma ne bodo 
gradila. prvenstveno bodo 
usmerjali  interesente v obnav
l j a n j e  zapuščenih poslopij. 
Gradnja novih weekendov bo 
dovoljena le izjemoma, to pa 
zato. da ne bi množica prebi
valcev teh weekend naseli j  
vnašala v obstoječa nasel ja  
povsem novo miselnost. Ce so 
le posamezniki, pa se podredijo 
in vstopijo v obstoječi način 
živl jenja.  

Druga skupina naseli j  so 
naselja v bližini centrov oz. ob 
prometnicah. T a  lahko razde
limo na dve podskupini, in si
cer na nasel ja,  k je r  prevladuje 
kmeti j s tvo,  predvsem zaradi 
neposrednega zaledja kmetij
skih površin. V teh naseljih j e  
še vedno velik odstotek kmeč
kega prebivalstva, čeprav pa j e  
že opazna rast, doliv mešanih 
gospodinjstev. Ce gledamo ne
k a j  let nazaj ,  opazimo, da j e  
velik pritisk dosel jevanja 
mestnega prebivalstva v ta 
naselja. Razlog j e  v tem, da j e  
zemlja še zmeraj  cenejša, s a j  
j e  mestnih prispevkov za 
opravl janje  komunalnih del 
manj.  Še posebno če so dobre 
prometne zveze, j e  treba ta 
mešana naselja podpirati, več
ji pritisk iz mest pa bi povzro
čil v najboljšem primeru nji
hovo prestrukturiranje v po
polnoma nekmečka gospodinj
stva. Zato smo sklenili predla
gati, da  se zavira vpliv bližnjih 
centrov, ker bi ta  naselja lah
ko postala celo nekakšna mini 
spalna naselja centrov. Da 
bomo to dosegli, j e  treba zašči
titi vsa dobra kmeti jska jedra 
in širše kmetijsko zaledje. Ker 
tu še vedno ni širšega družbe
nega interesa po odpiranju no
vih delovnih mest v nekmetij-
stvu, j e  treba pospeševati kme
tijstvo kot osnovno dejavnost.  
Razvijati  je treba osnovno 
stopnjo oskrbe, kulturnih in 
Športnih dejavnosti, razvijati  
zahevnejšo komunalno oprem
ljenost, ki j e  precej revna zara
di tako hitrega in neusklaje
nega razvoja teh naselij. No
vogradnje  bi v teh naseljih 
dovoljevali za naravni prira
stek prebivalcev kra ja  samega. 
T o  ne pomeni, da bo vsak 
lahko zidal, k je r  bo hotel, 
afnpak vsak bo imel možnost 
zidati. 

Naslednja podskupina so 
naselja, ki niso več izrazito 

kmetijskega značaja.  T u  opa
žamo še vedno veliko nepo
sredno zaledje dobrih kmečkih 
površin, poleg mešanih gospo
dinjstev pa so že prisotna tudi 
nekmečka gospodinjstva, pri
sotna j e  že industrija oz. ti 
kra j i  že pos ta ja jo  manjši  cen
tri zaposlovanja. Komunalna 
opremljenost j e  podobna kot 
pri prejšnji  podskupini, še več
j i  pa j e  interes za gradnjo v 
teh krajih.  T o  lahko razume
mo, s a j  j e  tu že tudi industrija 
in zato so že težnje za opušča
njem kmetijske dejavnosti.  T u  
n a j  bi se gradnja usmerila na 
m a n j  kvalitetna zemljišča, da 
pa bi jih, ker ta  naselja razme
roma hitro rastejo, sicer v 
omejenem obsegu le dovolje
vali. Seveda j e  treba razvi jati  
osnovno stopnjo socialnih de
javnosti  in oskrbe ter tudi ko
munalno bol je  izgrajevati. 

V t re t jo  skupino pa smo šte
li centralna naselja, to so ob
činsko središče S k o f j a  Loka 
ter ostali t r i je  centri (Ziri, Že
lezniki in Gorenja vas). Opazili 
smo. da  ti k ra j i  nastopajo kot 
krajevna središča, k j e r  so sko
r a j  vse centralne dejavnosti  in 
vse zaposlitvene možnosti. T u  
j e  zelo nadpoprečna rast prebi
valstva; to j e  razumljivo zara
di presel jevanja iz zaledja v te 
centre. Opažamo dosti mešanih 
gospodinjstev. T a  naselja so že 
kar dobro komunalno urejena, 
to bi lahko trdili predvsem za 
S k o f j o  Loko, deloma za Želez
nike, v Zireh se po načrtih t o  
že izgrajuje,  vseeno pa trenut
no s tan je  niti v Zireh niti v 
Gorenji  vasi  ni zadovoljivo. 
K a j  napraviti? Treba j e  izgra
jevati  mrežo centralnih dejav
nosti, in sicer takole: Š k o f j a  
Loka kot občinski center in ti 
kra j i  kot razbremenilni centri 
centralnih dejavnosti za svoje  
zaledje, usmerjena j e  stano
vanjska izgradnja, in sicer v 
razmerju 80:20 med družbeno 
in zasebno ^ a d n j o .  T i  kraj i  
imajo največjo  perspektivo za 
razvoj industri je (rezervati za 
s tanovanja ,  naravno zaokro
žena področja s skupnimi npr. 
čistilnimi napravami, skup
nimi kurišči), potrebno pa bo 
izboljšati tudi komunalno ure
jenost. 

V Zireh, glede na druge kra
je, kakšnih posebnih zaostro
v a n j  med potrebami po površi
nah in površinami samimi ni. 
Za stanovanja bo treba v Zireh 
do leta 2(XX) rezervarati 25 ha. 
Ker j e  gostota naseljenosti 
precej nizka, j o  bomo z novimi 
površinami poizkušali dvigniti 
v s a j  na 80 — 90 prebivalcev na 
kvadratni  kilometer. Zaledje 
teh površin j e  severovzhodno, 
tudi j a v n a  razprava j e  poka
zala, da 4 ha zemlje ne bi iskali 
na Dobračevi. ampak v bližini 
smetišča. 2 ha zazidalnih po
vršin bo tudi na Selu. Površine 
za industrijo ne predstavl ja jo 
prevelikega problema, rezervi-

rali smo 8 ha, rezerve so Se 
večje kot v drugih kraj ih,  ven
dar  j e  trenutno pri vseh teh 
površinah največj i  problem re
gulacija Sore, ki n a j  bi zajela 
celotno dolino. 

E s a d  B I L J A L I :  N a j  vsko
čim z neko zadevo, ki zelo moti 
Zirovce, to j e  ureditev odlaga-
li.Sča smeti, ki j e  sedaj  na po
polnoma neprimernem kra ju .  

I n g .  VLADIMIROV 
Stvari  so sedaj  v zaključni 

fazi. Treba  bo Se nekaj  formal
nosti in smetišče se b o  lahko 
preselilo na drug, primernejši 
prostor. 

N e j k o  PODOBNIK: 
A l i  j e  r a z m e r j e  80:20, k i  

v e l j a  z a  n a š o  o b č i n o ,  m o ž 
n o  s p r e m e n i t i  v k o r i s t  i n d i 
v i d u a l n i h  g r a d e n j ,  v s a j  k a r  
z a d e v a  Ziri? 

I n g .  VLADIMIROV:  
Osnutek novega prostorske

ga plana predvideva na pod
ročju Slovenije zazidavo celo 
v razmerju 90:10 v korist druž
bene gradnje. Pod temi 80 % 
pa ne smemo razumeti samo 
blokovske gradnje, ampak j e  
mišljena vsa usmerjena grad
n j a  po enotnih kriterijih z do
ločenimi skupnimi značilnost
mi, pa čeprav bi Slo samo za 
to, da neka delovna organiza
cija osnovno komunalno opre
mi neko zemljišče in potem gre 
to na licitacijo; tudi to j e  nam
reč usmerjena gradnja.  S sa
mimi urbanističnimi načrti po
sameznih področij bo to raz
merje  mogoče spremeniti v ko
rist zasebnih gradenj, to vel ja  
npr. za Ziri ali Gorenjo vas, 
medtem ko za Železnike ver
jetno ne. Prav  tako j e  dome
njeno, da velikih stolpnic ne 
bomo gradili, s a j  so te, prvič, 
t u j e  naSemu okolju, drugič pa 
tudi bistveno ne povečujejo 
gostote in se z blokovno iz
gradnjo d š  učinkovitejše reSe-
vat i  s tanovanj ske  probleme, 
hkrati pa smotrno izkoristiti 
prostor. N e j k o  PODOBNIK: 

V Zireh  b o s t a  t o r e j  2 no
v a  z a z i d a l n a  c e n t r a  n a  o b 
r o b j u ,  v e m o  p a ,  d a  t u d i  o b 
s t o j e č e  z a z i d a l n e  p o v r š i n e  

š e  n i s o  z a p o l n j e n e .  K a k o  s e  
b o  v s e  t o  v b o d o č e  u r e j e 
v a l o ,  t u d i  s s t a l i š č a  k o m u 
n a l n e  u r e d i t v e ?  

I n g .  V L A D I M I R O V :  
Pojav l ja  se vprašanje,  kako 

priti do teh parcel (na že dolo
čenih zazidalnih površinah). 
Ce lastnik noče prodati parcel, 
se lahko izkaže j a v n a  korist 
teh zemljišč in se lastnika raz
lasti. T o  j e  še posebej možno, 
če vemo, da j e  Se okrog 30 lo
kaci j  prostih, interesenti pa ne 
morejo priti do parcel. V s i  
novi dokumenti bodo izposta
vili prav ta problem neracio
nalne gradnje. Z izjemo trgo
vin bodo vse centralne dejav
nosti v kra ju  ostale v centru 
samem, s a j  ima Zadružni dom 
Se toliko rezerv, da praktično 
lahko pokrije vse osnovne po
trebe kra ja.  V obdelavi j e  se
d a j  tudi športni center, ob tem 
se postavl ja  tudi možnost pre
selitve otroškega varstva na ta  
nova področja, kar pa ne bi 
povečalo cene stanovanj,  če
prav zaenkrat zaradi majhnih 
razdal j  takšna  selitev š e  ni 
potrebna. 

T o m a ž  J U S T I N :  
M o ž n o s t  z a  p o s e l i t e v  j e  

p r a z e n  p r o s t o r ,  k i  š e  n i  za
z i d a n .  D r u g o  m o ž n o s t  p a  v i 
d i m  v s t a r i h  p r e d e l i h  k r a j a ,  
t a k e  s o  p r i  n a s  s t a r e  Zir i .  
Č e z  10 a l i  p a  20 l e t  b o  t a m  
v e l i k o  h i š  ž e  d o t r a j a n i h .  A l i  
n a č r t i  p r e d v i d e v a j o ,  č e  bo
m o  n a  t e m  p o d r o č j u  t a k r a t  
š l i  v n e k o  o r g a n i z i r a n o  
g r a d n j o  i n  k a k š n e  t i p e  h i š  
b o m o  g r a d i l i ,  d a  n e  b o  po
t e m  p r i š l o  d o  r a z n i h  n a d o 
m e s t n i h  h i š ,  d o  n e k o n t r o l i 
r a n e  g r a d n j e  ipd.?  

I n g .  VLADIMIROV:  
Veliko premalo so se pri nas  

preštudirale možnosti, k a j  na
rediti z obstoječimi starejšimi 
stanovanjskimi hišami. Pred
videli smo, da bo 15 ^ potreb 
po stanovanjih kritih s ponov
no usposobitvijo starih stano
vanjskih jeder. O b  tem bi se 
moralo preprečiti, da bi l j u d j e  
zapuščali s tare hiše in gradili 
nove, morali bi j im dati mož
nost, da ob nekih blažjih, laž
jih kriterijih obnavl ja jo  ta 
poslopja. 

T o m a ž  J U S T I N :  
N e k a t e r e  s t a r e  h i š e  s o  r e s  

ž e  d o t r a j a n e ,  n j i h o v a  o b n o 
v a  n i  v e č  m o ž n a ,  v s e e n o  p a  
s e  m i  n e  z d i  p r a v ,  d a  s e  last
n i k  o d l o č i ,  d a  j o  p o d r e ,  po
t e m  p a  n a  i s t e m  m e s t u  z g r a 
d i  k a k š n o  m a n j š o  h i š o ,  s a j  
s t e m  n e k a k o  s p r e m e n i  do
t e d a n j i  i z g l e d  n a s e l j a .  

I n g .  VLADIMIROV:  
Moramo izenačiti pogoje ti

stega, ki bo v starem delu ob
navl jal  s taro hišo, kar j e  ne
primerno težje, bolj  zamotano, 
kot če gradi novo hišo in po
trebno bo kreditno politiko 
usmeriti tako, da bo ta človek 
spoznal, da se mu izplača ob
navl jat i  staro stavbo. 



razgovor za urednikovo mizo — razgovor 
T o m a ž  JUSTIN: 
Z a k a j  v n o v i h  b l o k i h ,  k i  

j i h  g r a d e  v 2 i r e h ,  n e  d e l a j o  
tud i  c e n t r a l n e  k u i j a v e ?  
P r a v i j o ,  d a  b i  s t e m  c e n a  
s t a n o v a n j  m o č n o  naras la ,  
n a  d r u g i  s t r a n i  p a  i m a m o  
m n o g o  i n d i v i d u a l n i h  ku
rišč,  k a r  tud i  p r e c e j  one
s n a ž u j e  o k o l j e .  

Ing .  VLADIMIROV: 
Lahko govorimo o ekonom

ski ceni npr. enega kozarca, ne 
velja pa to tudi za onesnaže
vanje okolja in standard sta
novanj. Vseeno pa j e  takAna 
gradnja zaenkrat najcenejša 
pri nas. Težko si že predstav
ljam tistega, ki trdi, da v indi
vidualnih stanovanjskih hišah 
•še ni napočil čas, da jih priklju
čujemo na skupne kotlovnice. 
Izredno pomembno je, kar po
udarja jo tudi novi dokumenti, 
da se takoj pristopi k centralni 
toplifikaciji naselij (izgradnja 
toplarne za ves kraj), prostor 
za to j e  v Zireh že določen. 

T o n e  O B L A K :  
K o  s e m  si o g l e d o v a l  druž

b e n i  p l a n ,  n i s e m  n i k j e r  za
s l e d i l  a s f a l t i r a n j a  š e  pre
o s t a l e g a  d e l a  ceste  2 i r i  — 
R a č e v a ,  a l i  j e  t o  m o g o č e  iz
p a d l o  i z  t e g a  d o k u m e n t a ?  

Ing.  VLADIMIROV: 
Mnenje prostorske komisije 

j e  bilo, da v plan, kar zadeva 
ceste, damo le glavne cestne 
povezave npr. Ziri —Logatec, 
Ziri—Idrija, medtem ko smo 
izločili ceste krajevnega zna
čaja, s a j  bi drugače vsaka kra
jevna skupnost trdila, da so 
njihove ceste primarnega zna
čaja, obdržali smo tiste priori
tetne ceste, katerih asfaltira
nje  je  občinska skupščina že 
pred nekaj leti planirala. 

T o m a ž  JUSTIN: 
Mogoče b o  n a š e  b r a l c e  

t u d i  z a n i m a l o  g l e d e  t e h  t ip
s k i h  h iš ,  g o r s k i h  k m e t i j ,  v 
t a  n a m e n  so b i l i  ž e  naro
č e n i  o s n u t k i  n a č r t o v ,  k i  j i h  
b o d o  p o s a m e z n i  u p o r a b n i k i  
l a h k o  pre je l i .  

I n g .  VLADIMIROV: 
Štir je  tipski projekti za ob

močje Škof je  Loke so sedaj  že 
v delu in bodo letos na razpo
lago, interesenti jih bodo do
bili v naši izpostavi v Skof j i  
Loki, peti tip pa j e  ravno t. i. 
kmečki tip domačije, ki je 
združen s kmečkim turizmom, 
o tem pa se bo treba .še pogo
voriti s kmetijsko zemljiško 
skupnostjo. 

K a k o  se b o  p r e d v i d o m a  
r a z v i j a l  k r a j  (števi lo  preb i
v a l c e v ,  r a z v o j  g o s p o d a r 
s t v a  i n  d r u g i h  d e j a v n o s t i ,  
k a k š n a  g r a d n j a  s t a n o v a n j  
j e  p r e d v i d e n a  itd.)? K a j  b o  
s k m e t i j s t v o m  n a  2 i r o v -
s k e m ?  

T o n e  O B L A K :  
Družbeni plan razvoja kra

jevne skupnosti mora biti se
stavljen v skladu z družbenim 
planom razvoja občine, delo
ma j e  že zajet  v tem planu, 
deloma ga še oblikujemo. 

Družbeni plan razvoja občine 
zajema 4 mikroregije in nepo
sredno na žirovsko mikroregijo 
se nanaša ta družbeni plan 
razvoja krajevne skupnosti 
Ziri. 14. juni ja  1978 j e  občinska 
skupščina Skof ja  Loka spreje
la odlok o spremembi urbani
stičnega načrta za območje 
industrijske cone in istega dne 
j e  tudi potrdila odlok o zazi
dalnem načrtu industrijske 
cone. S tem je  bil v Zireh že 
napravljen velik korak naprej, 
ker smo opredelili mesto, kjer  
n a j  se razvija celotna žirovska 
industrija. Na žirovskem pod
ročju je, kot vemo, že dolo
čeno, kakšne vrste industrija 
n a j  se razvija in vsa ta razvi
jajoča se industrija dobi svoj  
prostor v industrijski coni. 
Industrijska cona ima načrto
vane tudi vse dodatne funkcije 
(ogrevalne naprave, prehram
beni del — skupna kuhinja 
itd.). Ker j e  varstvo okolja vse 
pomembnejše v celotni Slove
niji, se tudi od našega okolja 
zahteva, da bi čim prej zgradili 
ogrevalne naprave; o tem je 
razpravljal tudi že zbor dele
gatov krajevne skupnosti in 
sprejel sklep, da bi v prvi fazi 
zgradili kanalizacijo, ker j e  to 
najpomembnejša stvar, v dru
gi fazi, po letu 1982, pa n a j  bi 
šli v skupno izgradnjo toplo
vodnih naprav za industrijo in 
vse te centralne objekte ter, če 
bi bilo možno, bi priključili še 
blokovno in individualno grad
njo. Vse se ne da narediti na
enkrat, zato j e  bil narejen pro
gram, da letos pričnemo s pri
marno kanalizacijo na ožjem 
področju Zirov. T a  primarna 
kanalizacija s čistilno napravo 
n a j  bi bila zgrajena do 29. no
vembra 1979. Določeni so bili 
rezervati zazidalnih površin, ki 
pa jih je treba komunalno 
opremiti prej, preden začnemo 
s prodajo teh zemljišč in grad
njo. Glede blokovske in ЈЖ 
individualne gradnje je  pa 
predvideno, da bi do leta 1980 
zgradili na našem področju 
3 bloke, v obdelavo j e  dan tudi 
program nadal jn je  blokovne 
gradnje in tudi individualnih 
gradenj. Pri tem |)a moramo 
paziti, da se kmetijska zemlji
šča ohranijo in da se zazidajo 
slabša zemljišča. Predvide
vamo, da se bo v naši krajevni 
skupnosti prebivalstvo do leta 
2000 povečalo od sedanjih 4400 
na 5000. Predvidena je  tudi 
stanovanjska izgradnja, ki bi 
pokrila to povečanje prebival
stva in tudi nova delovna 
mesta v industrijskih objektih. 
Ker ne pričakujemo večjega 
doliva nove delovne sile, je  
naloga vseh delovnih organi
zacij, da svojo proizvodnjo čim 
bol j  avtomatizirajo. Do b t a  
1980 načrtujemo letni porast 
zaposlenosti po stopnji 2,7 ? ,  
po letu 1980 pa celo padec let
ne stopnje zaposlenosti na 
1,7%. Proizvodnja se mora 
temu prilagoditi, to se pravi. 

da j e  potrebno povečati pro
duktivnost, izboljšati tehnolo
gijo in čim bolj avtomatizirati 
proizvodnjo. 

Glede izgradnje toplovodnih 
naprav n a j  omenim, da se 
bodo le te najprej  gradile za 
industrijo, sledijo centralni, 
družbeni objekti, nato pa blo
ki, vendar pa se za kompleks 
blokov predvideva, da n a j  bi 
v enem od njih bila skupna 
kotlovnica za vse bloke, ko pa 
bo zgrajena centralna toplar
na, bi se tudi ta kotlovnica 
priključila na skupno omrežje. 
Ravno sedaj ob pripravi inve
sticijskih programov za grad
njo industrijskih objektov Eti
kete pa se j e  pojavilo mnenje, 
da n a j  bi šli v izgradnjo skupne 
toplarne. Menimo pa, da za to 
zaenkrat še nismo finančno 
sposobni, dorasli oz. da j e  tre
ba prej narediti vse načrte, do
biti finančna sredstva, vse to 
sprejeti, dobiti soglasja, |)o-
trebno lokacijsko dokumenta
cijo, kar vse lahko tra ja  1 — 2 
leti, pozneje pa, če bi že za
ključili z gradnjo glavnih ka
nalov ter ob ugodnih kreditih, 
bi lahko šli tudi v to gradnjo. 

Problem so tudi čistilne na
prave. Vsa industrija, ki bojj  
onesnažuje okolje, kot j e  to 
dovoljeno, mora sama zgraditi 
čistilno napravo. Šele tako de
loma očiščene industrijske od
plake se spušča v kanale cen
tralne čistilne naprave. Ce se 
bo dobro delalo na tem, bi do 
leta 1985 ali najkasneje do 
1990 vse žirovske delovne 
organizacije morale imeti svo
j e  čistilne naprave, centralna 
čistilna naprava pa bi zajela 
tudi tiste predele, ki so sedaj 
izpuščeni (stare Ziri. Nova vas  
in del Dobra če ve). T o  j e  le 
prva faza urejevanja čistilnih 
naprav, druga faza pa j e  še 
razširitev teh naprav na druge 
predele, kjer  je  sedaj onesna
ževanje manjšie. 

N e j k o  PODOBNIK: 
Z a n i m i v o  j e  š e  v p r a š a n j e  

u s m e r j a n j a ,  v o d e n j a  s tano
v a n j s k e  i z g r a d n j e  s s t r a n i  
k r a j e v n e  s k u p n o s t i .  A l i  j e  
m o ž n o ,  d a  p r i d e  d o  o d k u p a  
t e h  z e m l j i š č  s s t r a n i  k r a j e v 
n e  skupnost i?  

T o n e  O B L A K :  
V tej  coni, ki j e  sedaj zazi

dalna, j e  treba najprej  urediti 
poti tako, kot so predvidene 
v načrtu, s a j  sedaj npr. neka
terih parcel ni možno prodati 

ravno zato, ker gre sredi njih 
pot. Prva naloga krajevne 
skupnosti j e  sedaj, da uredi te 
poti, se domeni s kmeti glede 
odkupa in te poti tudi zgradi. 
Sredstva za to se bodo nujno 
morala dobiti. 

N e j k o  PODOBNIK: 
V s i  v e m o ,  d a  d a j e m o  

6,5 % o s e b n e g a  d o h o d k a  za  
s t a n o v a n j s k o  i z g r a d n j o .  T u  
s e  t o r e j  n a b e r e j o  k a r  pre
c e j š n j a  s r e d s t v a ,  k i  p a  več i
n o m a  o s t a j a j o  v d e l o v n i  
o r g a n i z a c i j i .  K a k š n o  po l i
t i k o  b o  z b o r  k r a j e v n e  s k u p 
n o s t i  z a v z e l  d o  tega,  d a  b i  
p r i š l o  d o  v e č j e g a  z d r u ž e v a 
n j a  s reds tev?  

T o n e  O B L A K :  
V bodoče n a j  bi se ta sred

stva združila, s a j ,  če vsaka de
lovna organizacija posebej go
spodari s temi sredstvi, se to 
vse razdeli in se nikjer  ne 
pozna. Ce se bodo pa ta sred
stva združevala in namensko 
usmerjala na usmerjeno grad
njo, pa n a j  bo to blokovna ali 
pa individualna gradnja, bi se 
lahko precej več zgradilo in 
večja možnost je, da pridejo 
do stanovanja nove družine. 
Ker, če j e  več denarja, večja 
glavnica, se dobe večji krediti, 
8 tem se lahko gradi hitreje in 
več stanovanj in do stanovanj 
tudi prej pridemo. Takšna n a j  
bi bila politika krajevne skup
nosti tudi v bodoče in tudi 
novoizvoljena delegatska skup
ščina ne bi smela delovati v bi
stveno drugačni smeri, s a j  se 
j e  potrebno držati osnovnih 
ciljev glede usmerjene gradnje, 
ki jih zajemata družbeni plan 
razvoja občine in krajevne 
skupnosti. Menimo, da nam bo 
s samoupravnim sporazume
vanjem in dogovarjanjem 
uspelo vse naše delovne orga
nizacije pridobiti za skupno 
zbiranje sredstev in enotne 
smeri razvoja stanovanjske 
politike, kot nam je  to uspelo 
že i;a drugih področjih (kana
lizacija). Takšna skupna poli
tika j e  še posebno pomembna, 
če se ozremo 25 — 30 let naprej, 
ko bo tudi v Zireh že lahko 
prišlo do pomanjkanja zazi
dalnih površin, kot j e  to v Že
leznikih že sedaj. 

T o m a ž  J u s t i n :  
V t e s n i  p o v e z a v i  s pro

s t o r s k i m  n a č r t o m  j e  t u d i  
g o s p o d a r s k i  n a č r t  r a z v o j a .  
Za Ziri  j e  p r e d v i d e n  r a z v o j  
č e v l j a r s k o - p r e d e l o v a l n e  in
d u s t r i j e .  V e m o  p a ,  d a  p o  
p r e d v i d e v a n j i h  za r a z v o j  
n a  G o r e n j s k e m  se t e  v r s t e  
i n d u s t r i j e  n e  b o d o  p o d p i 
ra le ,  k e r  n i s o  t e h n o l o š k o  
d o v o l j  n a  v i š i n i .  T r e b a  b o  
u v a j a t i  i n d u s t r i j o  z v i s o k o  
t e h n o l o g i j o  o b  n a j m a n j š e m  
m o ž n e m  š t e v i l u  d e l o v n e  
si le.  K a k o  s m o  p r i  nas,  do l
g o r o č n o  g l e d a n o ,  n a  t o  pr i
p r a v l j e n i ,  a l i  j e  p r e d v i d e n o  
u p a d a n j e  č e v l j a r s k e  i n d u 
s t r i j e  i n  p a  n a d o m e s t i t e v  t e  
z d r u g i m i  d e j a v n o s t m i ?  



razgovor za urednikovo mizo — razgovor 
T o n e  O B L A K :  
Ze s strani Zakona o združe

nem delu so vse delovne orga
nizacije dolžne do 11.12.1978 
pripraviti samoupravni spora
zum o planiranju. V tem sa
moupravnem sporazumu mora 
vsaka delovna organizacija do
ločiti cilje in pa smeri razvoja. 
Povsod je  treba stremeti za 
razvitejšo tehnologijo, ki pri-
naAa več dohodka. Že sedaj j e  
potrebno planirati proizvod
njo. se pravi cilje, usmeritve in 
se teh ciljev tudi držati. 

Ing.  VLADIMIROV: 
Predvideli smo specializaci

j o  po posameznih področjih, 
kar pa lahko vodi tudi do pro
blemov (odvisnost od ko-
njunkturnih in drugih premi
kov na tržišču). Specializacija 
je  pravilna, vendar ne na tistih 
področjih, k jer  obstaja že neka 
tradicija, ampak v okviru ti
stega področja. Se pravi, ni 
res, da se ne more specializi
rati čevljarstvo, ni res. da ne 
more čevl jarstvo uporabljati 
visoke tehnologije, vse to j e  
možno, tudi tu je  miselni na
por še kako potreben. Ni smi
sel republiške resolucije, da bi 
se te dejavnosti opustile, 
ampak da bi se racionalno pri
lagodile. 

K r a j  88 r a z v i j a  t a k o  go
s p o d a r s k o  k o t  d r u ž b e n o .  
T u d i  š t e v i l o  p r e b i v a l c e v  r a 
ste. K a k o  b o  v b o d o č e  p r e 
s k r b l j e n o  za v e d n o  v e č j e  
d r u ž b e n e  p o t r e b e  k r a j a n o v ,  
t a k o  v p o g l e d u  o s k r b e  l j u d i  
k a k o r  v p o g l e d u  družbe
n e g a  s t a n d a r d a  sp loh? 

Martin KOPAČ:  
Zdi se mi, da bi na to vpraša

nje lažje odgovoril kdo drug in 
da za razpravo o oskrbi v kra
j u  in družbenem standardu 
nisem najbolj  kompetenten. 
Lahko pa povem nekaj besed 
kot predsednik odbora za iz
gradnjo centra Zirov. Odbor j e  
formirala pred letom dni kra
jevna skupnost z namenom, da 
končno razčistimo, k a j  bo 
stalo v centru Zirov in kje. 
V minulem letu je odbor na 
15 sejah natančno določil, k a j  
na j  bi Zirovci imeli v centru in 
kako n a j  bo le-ta pozidan. 
Načrt j e  bil dan v javno raz
pravo. Svet krajevne skupno
sti je  tudi sprejel sklep, da se, 
dokler ne bo mogoče zidati po 
novem (z izjemo pošte), usta
vijo oz. preprečijo vse gradnje. 

T o  j e  tudi razlog, da ni še nič 
z blagovnico, o kateri j e  bilo že 
govora in nekateri mislijo, da 
so zadaj  drugi interesi. Pouda
riti moram, da to ni res. Z 
gradnjo blagovnice bi mogoče 
res že lahko pričeli, če bi dopu
stili, da vsak gradi, kar sam 
hoče (to po trgovsko p<)meni, 
kar se trenutno najbolj  spla
ča). Nikogar od trgovcev pa ne 
zanima, ali bo na policah tisto, 
kar Zirovci želijo, zato menim, 
da j e  bolj  prav, da smo se odlo
čili, da se najprej  izdela načrt, 
k a j  hočemo v centru, šele te
d a j  pa bi začeli zbirati ponud
be trgovskih hiš. Pri tem bo 
prvi pogoj, da se bo gradilo ti
sto, kar j e  v planu — izbran bo 
pa najboljši ponudnik. Le tako 
bo v Zireh center nekoč res 
center, Zirovci bodo pa v Zireh 
lahko kupili npr. tudi zvezek 
ali knjigo (ne pa v treh trgovi
nah z belo tehniko, ker se ta 
trenutno dobro prodaja). Za 
zidavo v centru bo potrebno 
pridobiti tudi tiste trgovske 
hiše. ki sedaj  prodaja jo  po 
»luknjah« po vseh Zireh. Ce ne 
bodo pokazali interesa, se 
bodo morali umakniti. Le tako 
bomo dobili kandidate za zi
davo v centru in le-ta bo čez 
nekaj  let res to, kar si vsi 
skupaj  želimo. (Ce j e  kdo pri 
tem nestrjjen in bi rad imel vse 
narejeno čez noč, n a j  pomisli: 
če bi začeli tako pred desetimi 
leti, bi vse to danes že imeli.) Glede družbenega standarda 
lahko omenim, da se j e  pred 
kratkim sestal odbor, ki ima 
nalogo, da. podobno kot »od
bor za center«, pripravi pro
gram in vse potrebne načrte za 
rekreacijski center v Zireh. 
Tudi na tem področju bi bilo 
namreč prav. da bi dokončno 
zapisali, k j e  bomo imeli posa
mezne športne in rekreacijske 
objekte. Vsi namreč vemo. da 
j e  program in urbanistična 
dokumentacija prvi pogoj za 
kakršnokoli gradnjo. Ce se bo 
in ko se bo zgodilo, da bomo 
imeli kak dinar tudi za te na
mene. ga bomo potem vsaj  
lahko načrtno in pametno in
vestirali (ne tako, kot j e  pri
mer s skakalnico, kjer sedaj 
zaradi nerešenih dokumenta
cijskih vprašanj skakalci dobe
sedno krvavo priborjenega de
narja ne morejo porabiti). 

V a r s t v o  o k o l j a  i n  nego
v a n j e  o d n o s a  d o  n a r a v e  j e  
e n a  o d  g l a v n i h  n a l o g  turi
s t ičnega  d r u š t v a .  K a j  m e n i 
te, k a k o  Zirovc i  s p o š t u j e m o  
to n a č e l o  i n  k a k o  s e  b o  tu
r i s t ično  d r u š t v o  8 s v o j o  de
j a v n o s t j o  v k l j u č i l o  v ta pr i
z a d e v a n j a ?  

E s a d B I L J A L I :  
Akcija čiščenja okolja teče 

pri nas že redno drugo ali tret
j e  leto. Prvič smo j o  izvedli v 
s<xlelovanju s klubom študen
tov Poljanske doline. Prav po 
zaslugi skrbi za naše okolje 
smo že isto leto zasedli tretje 
mesto med kraji v Sloveniji. 
Naša naloga, kot tudi naloga 

vseh krajanov, je skrbeti za 
čim lepše in zdravo okolje. 
V okviru turističnega društva 
j e  bila ustanovljena komisija 
za varstvo okolja, v kateri so
deluje 12 društev v našem kra
ju, takšne komisije nima nobe
no turistično društvo v Slove
niji. Ustanovljena j e  bila tudi 
komisija za poimenovanje ulic, 
ki uspešno opravlja svojo na
logo. V akcijo čiščenja smo 
vključili tudi učence osnovne 
šole. ki vsakoleto lepo počistijo 
bregove Sore. Prav tako j e  bila 
izražena želja CSiC. da n a j  
tudi n je  vabimo na podobne 
akcije. V okvir varstva okolja 
spada tudi varnost v prometu 
in tako smo se povezali tudi 
s postajo milice v Zireh. 2e  
sami krajani so nas opozorili 
na nekaj nepreglednih mest. 
potrebno je  bilo urediti tudi 
prehode za pešce. Ravno zara
di varstva okolja in zato. ker 
imamo lepo urejene vrtove in 
primerno nizke žive meje. smo 
lansko leto tudi osvojili prvo 
mesto v urejenosti med kraji  
v Slovpniji. Zelo pomembno j e  tudi uva
jan je  uličnega sistema, s a j  se 
pri nas vse več gradi in v raz
merah, kot so sedaj, se sploh 
ne znajdemo več. Naredili smo 
že nekakšen načrt ulic. samim 
krajanom pa dali možnost, da 
sami izbirajo imena svojih 
ulic. 

Velik problem pa j e  smeti
šče, ki ga bo nujno treba ure
diti. Ce hočemo imeti čisto 
okolje, potem j e  nujno potreb
no urediti odlagališče smeti, 
sa j  sedaj veter stalno odnaša 
smeti, hkrati pa smetišče moč
no kvari izgled kraja.  

Bead  BILJALI: 
Večjo pozornost bi bilo tre

ba posvetiti tudi organizirane
mu campiranju na našem pod
ročju, ne bi smeli namreč do
voliti, da se postavl jajo šotori, 
prikolice kjerkoli ob bregovih 
Sore, onesnažuje se okolje, s a j  
l judje ponavadi pustijo takšno 
»smetišče« za seboj, da se dru
gič še sami ne marajo vrniti na 
isti kraj.  Podobno j e  s Smreč
jem. Potrebovali bi camp izven 
kraja.  Problem je  tudi v tem. 
ker nekateri še vedno odmeta
vajo  odpadke po cestah, isto 
velja tudi za skozi Ziri vozeče 
avtomobiliste. ki enostavno 
vse odpadke mečejo skozi 
okna. 

Potrebno bi bilo tudi prese
liti bencinsko črpalko na ob
robje kraja, z izgradnjo ustrez
nih objektov ob n je j  (motel) 
pa bi polagoma manjšali vož
njo tovornjakov skozi naselje. 

Zavedati se moramo, da bo 
izboljšano cestno omrežje pri
vabilo tudi več ljudi v naš 
kraj,  tem ljudem pa j e  potreb
no zagotoviti tako prenočišče 
kot tudi prehrano, ravno go
stinstvo pa j e  pri nas na izred
no nizki stopnji in te j  dejavno
sti moramo v bodoče posvetiti 
veliko več pozornosti. 

Ing.  VLADIMIROV: 
Kar zadeva zazidalni načrt 

centra Zirov, j e  v planu izgrad
nja restavracije in petdesetih 
ležišč, mogoče tudi bifeja, to j e  
pač odvisno od investitorja. 
V tem predelu je predvidena 
tudi slaščičarna. Lokacija ben
cinske črpalke j e  res zelo nepo-
srečena, lahko se npr. že sedaj  
rezervira prostor za preselitev, 
čeprav sama preselitev zaen
krat še ne bo možna, precej pa 
bo to odvisno od vaše krajevne 
skupnosti. 

T o m a ž  JUSTIN: 
Menim, da mora čuvanje  

narave priti čim bolj v zavest 
ljudi. Vsi lepo čistimo, čuvamo 
okolje okrog svojih hiš, ko pa 
pridemo na nek skupni pro
stor, pa na vse pozabimo. Či
ščenje pa j e  povezano tudi z 
določenimi finančnimi stroški. 
Ce vzamemo primer Smrečja, 
bo potrebno tam postaviti 
kakšne smetnjake, da imajo 
l judje  možnost kam (xllagati 
smeti. Potrebni pa so seveda 
spet l judje, ki bodo te smet
njake praznili, kar že širi samo 
komunalno dejavnost v kraju. 
Zelo podpiram akcijo čiščenja 
bregov Sore, ki j e  ena redkih 
naših še precej čistib rek. 
Otroci, ki pobirajo smeti, lah
ko pozitivno vplivajo tudi na 
svojo družbeno sredino, starše, 
s tem ko jim svetujejo, n a j  ne 
mečejo smeti kjerkoli, s a j  jih 
b(xlo potem spet oni — otroci 
morali pobirati. 

E s a d B I L J A L I :  
Turistično društvo ima na

men postaviti tudi klopi na 
razne razgledne točke, te klopi 
so v glavnem že narejene, po
nekod že tudi postavljene, 
ostale pa bodo postavljene 
v kratkem. 

T o m a ž  JUSTIN: 
Pod urejeno okolje štejemo 

tudi urejene parkirne prostore. 
Parkirišče v centru Zirov, pred 
Zadružnim domom, je  stalno 
zasedeno, tako da ljudje, ki 
pridejo službeno v Ziri, nimajo 
k j e  pustiti svojih avtomobilov. 
Na drugi strani pa opažamo še 
dovolj prostora na parkiri.šču 
Alpine, s a j  mnogi delavci ra je  
puščajo svoje avtomobile pred 
Zadružnim domom, ker se 
tako izognejo gneči ob izhodu 
s parkirišča ob dveh. T u k a j  bo 
morala ukrepati tudi postaja 
milice, da se parkirišče pred 
Zadružnim domom izprazni in 
da bo na voljo v glavnem le 
tem prehodnim gostom. 
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v m e s e c u  j u l i j u  i n  v za
č e t k u  a v g u s t a  j e  z a č e l o  z 
d e l o m  v A l p i n i  13 d e l a v c e v ,  
p r e n e h a l o  p a  j i h  j e  11. De
l o v n o  r a z m e r j e  v TOZD 
O b u t e v  2 i r i  s o  n a s t o p i l i  He
l e n a  D e m š a r ,  M a r j a n c a  
K a v č i č  i n  I g o r  Mere t e r  v 
o b r a t u  n a  C o l u  M a r i j a  Šte-
f a n č i č ,  S U v a  B a j e ,  M a r i j a  
B a j e ,  K a t i c a  Č i b e j  i n  Hele
n a  P r e g e l j .  V TOZD O b u t e v  
G o r e n j a  v a s  s t a  z d r u ž i l i  
d e l o  A n i c a  M a t j a š i č  i n  Da
n i c a  P a t r č e v i č .  V TOZD 
P r o d a j a  s t a  n a s t o p i l a  d e l o  
z a  n e d o l o č e n  č a s  V i t a l  J u 
s t i n  i n  M a r i j a  B a t i n a .  V De
l o v n i  s k u p n o s t i  s k u p n i h  
s l u ž b  j e  d e l o  n a s t o p i l a  p r i 
p r a v n i c a  M o j c a  L a m p r e h t .  

Sodelavcu 
Antonu 

Tavčarju 
v spomin 

N e n a d o m a  n a s  j e  za
p u s t i l  s o d e l a v e c  A n t o n  
T a v č a r .  O d  n j e g a  s m o  s e  
p o s l o v i l i  k o n c e m  j u l i j a  
t i h o  i n  z ž a l o s t j o  v s r c u .  

V n a š i  d e l o v n i  o r g a n i 
z a c i j i  s e  j e  z a p o s l i l  v za
č e t k u  l e t a  1975 i n  d e l a l  
v o r o d j a r n i  v s e  d o  ta
k r a t ,  k o  g a  j e  z a č e l a  g l o 
d a t i  b o l e z e n  i n  n a s  j e  
n e p r i č a k o v a n o  z a p u s t i l .  

S o č u s t v u j e m o  z n j e g o 
v o  d r u ž i n o  i n  j i m  i z r e k a 
m o  i s k r e n o  s o ž a l j e .  

Obvestilo tistim, 
ki prejemajo otroški dodatek 
P r o s i m o  v s e  t i s t e  s t a r š e ,  k i  p r e j e m a j o  o t r o š k i  d o 

d a t e k ,  d a  z a  o t r o k e ,  r o j e n e  d o  31. 8. 1964 i n  p r e j ,  
p r e d l o ž i j o  p o t r d i l a  o š o l a n j u  z a  š o l s k o  l e t o  1978/79 
k a d r o v s k i  s l u ž b i  n a j k a s n e j e  d o  15. 9. 1978. Za o t r o k e ,  
k i  s o  v l e t u  1978 s k l e n i l i  u č n o  p o g o d b o ,  n a j  p r e d l o ž i 
j o  i z v o d  t e  p o g o d b e .  

C e  s t a r š i  o t r o k ,  u p r a v i č e n c i  d o  o t r o š k e g a  d o d a t 
k a ,  n e  b o d o  p r a v o č a s n o  d o s t a v i l i  p o t r d i l  o š o l a n j u  z a  
o t r o k e  s t a r e j š e  o d  15 let,  j i m  b o m o  s 1. s e p t e m b r o m  
u s t a v i l i  i z p l a č e v a n j e  o t r o š k e g a  d o d a t k a .  I s t o č a s n o  
p r o s i m o  s tarše,  d a  n a m  s p o r o č i j o ,  č e  s o  n j i h o v i  
o t r o c i  z a k l j u č i l i  š o l a n j e  t e r  k d a j  i n  k j e  s o  s e  z a p o s l i l i .  

SploSno-kadrovska služba 

Malica 

z d e l o m  v TOZD O b u t e v  
G o r e n j a  v a s  s o  p r e n e h a l i  
P a v l a  S i n k ,  T a n j a  Z u p a n e  
i n  F r a n č i š k a  K a v č i č .  V 
TOZD P r o d a j a  s o  p r e k i n i l i  
z d e l o m  I r e n a  L i k a r ,  M i l k a  
Mata j ,  A n d r a  K r i ž i č  i n  J o ž o  
M a š u n i č .  E d v a r d  P o d o b n i k  
i n  A n t o n  T a v č a r  s t a  p r e n e 
h a l a  z d e l o m  v TOZD P l a 
s t i k a .  V TOZD O b u t e v  Zir i  
j e  p r e n e h a l a  z d e l o m  J e r i c a  
C e f a r i n  i n  v o b r a t u  n a  C o l u  
Marta  K r a p e ž .  

N a š e  k u h a r i c e  p r i  d e l u  J 

O k r o g  t e  b e s e d e  j e  m n o g o  
r a z p r a v  d o b r i h  — a l i  s l a 
b i h .  P r i  t e m  p a  m n o g i  p o 
z a b l j a j o ,  d a  v k l e t n i h  p r o 
s t o r i h  A l p i n e  n i s o  n a j b o l j š i  
p o g o j i  za t o l i k o  o b r o k o v  
d n e v n o .  S e v e d a  s e  t r u d i m o ,  
k a r  j e  v n a š i  m o č i ,  d a  b i  
b i l e  m a l i c e  k v a l i t e t n e .  
U s t r e č i  v s e m  j e  n e m o g o č e  
— t i s o č  l j u d i  — t i s o č  o k u 
s o v !  

Okusov j e  veliko, naše mož
nosti pa so omejene. Velika 

Cridobitev bi bile pečice, k je r  
i lahko marsikaj  s pekle. Tako 

bi bil jedilnik lahko še bol j  pe
ster in l j u d j e  бе bolj zadovolj
ni. Res pa je ,  da  j e  med sezono 
s labša dobava mesa in tudi 
slabše kakovosti, jeseni se 
uredi tudi to. Z drugimi artikli 
ni večjega problema, naročeno 
blago dostavl ja  redno vsako 
sredo Veletrgovina Loka. 

Kako pa j e  z delovnimi po
goji? 

Nimamo prostorov za nabavo 
hrane (hitro pokvari). Morda 
vsi člani kolektiva niti ne 
vedo, da poteka pomivanje po
sode še zmeraj  ročno, to pa 

vzame ogromno časa. je pa 
tudi zelo težavno. Opravila so 
pa očem skrita (lupljenje 
krompirja, nošenje težkega 
bremena, čiščenje solate, da ne 
govorimo o čiščenju, ki ga ni 
nikoli ne konca ne kraja).  Delo 
pa j e  malo cenjeno. 

Želela  b i ,  d a  t is t i ,  k i  i m a  
k a k š n e  p r e d l o g e  z a  i z b o l j 
š a v o  j e d i l n i k a  a l i  n a š e g a  
d e l a ,  n a j  s e  o g l a s i  i n  p r e d 
l a g a .  V e r j e t n o  v s i  ž e l i m o ,  
d a  b i  i m e l i  d o b r e  m a l i c e ,  d a  
b i  b i l o  z a d o v o l j n i h  č i m  v e č  
d e l a v c e v .  C v e t a  B o g a t a j  

M i l a n  O b l a k  
p r i p o v e d u j e :  

» V  z a d n j e m  o b d o b j u  
s m o  s e  v e l i k o  u k v a r j a l i  z 
o b l i k o v a n j e m  n o v i h  s a 
m o u p r a v n i h  a k t o v ,  o b  
s t r a n i  p a  s m o  p u s t i l i  n o 
t r a n j e  r e z e r v e  i n  t a k o  
» o p e v a n o «  k v a l i t e t o .  

Z a t o  p r e d l a g a m ,  d a  b i  
z d a j  v s o  p o z o r n o s t  p o 
s v e t i l i  o m e n j e n i m a  d v e 
m a  p r o b l e m o m a .  

— G l e d e  n a g r a j e v a n j a  
m i s l i m ,  d a  b i  b i l o  p o t r e b 
n o  p r e v e r i t i  n o r m e  i n  l e 
t e  u s k l a d i t i  m e d  o d d e l k i .  
N o r m e  b i  m o r a l e  b i t i  p o 
s t a v l j e n e  s t v a r n o  i n  r e s  
p r e š t u d i r a n o  ( n a  o s n o v i  
w o r k  f a k t o r j a ) .  

— P r a v i l n o  b i  b i l o  t r e 
b a  u s m e r i t i  k a d r o v s k o  
p o l i t i k o ,  s a j  s e  p o v e č u j e  
z a p o s l o v a n j e  v s k u p n i h  
s l u ž b a h ,  m e d t e m  k o  d e 
l a v c e v  v p r o i z v o d n j i  p r i 
m a n j k u j e .  O b  t e m  n a j  
o m e n i m  š e  t o ,  d a  b i  n u j n o  
n a  o d g o v o r n i h  d e l o v n i h  
m e s t i h  t a k o  v p r o i z v o d 
n j i  k o t  v s k u p n i h  s l u ž b a h  
m o r a l i  d e l a t i  r e s  s p o s o b 
n i  l j u d j e  z u s t r e z n o  iz
o b r a z b o .  P o g o j  z a  z a s e d 
b o  n e k e g a  d e l o v n e g a  o p 
r a v i l a  p a  b i  m o r a l i  b i t i  
r a z p i s i ,  n e  p a ,  d a  t o  d e l a 
m o  k o t  d o s l e j ,  p o  o b r a 
z i h .  Z a t o  p a  s e  p o g o s t o  
d o g a j a ,  d a  m a r s i k d o  s v o 
j e g a  o d g o v o r n e g a  d e l a  n e  
o p r a v l j a  v r e d u  o z .  t a k o  
k o t  p r i č a k u j e m o . «  

P O R O Č I L I  S O  S E :  
Sodelavcem Silvi Pišek iz Delovne skupnosti skupnih 

služb, Bredi TuSar in Martinu Trček ter Drafji Jesenko iz 
TOZD Obutev Zjri 
iskreno čestitamo in želimo veliko sreče! 

V P O K O J  O D H A J A :  
Frančiški Kavčič, delavki v TOZD Obutev Gorenja 

vas, želimo ob odhodu v pokoj še mnogo zdravih, srečnih 
let in čimboljšefia počutja. 
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Končno smo dobili 
avtobusno zvezo 

1. a v g u s t a  j e  d a n ,  k i  ga  n e  
b o m o  t a k o  k m a l u  pozabi l i .  
T e g a  d n e  j e  n a m r e č  začel 
n a  re lac i j i  2 i r i  —Ledine  — 
V renik  voz i t i  d e l a v s k i  avto
bus,  k i  s o  ga  n a m  ž e  d o l g o  
o b l j u b l j a l i .  Govor i t i  s e  j e  
začelo p r e d  d v e m a  letoma,  
potem p a  se  j e  s t v a r  le 
zav leče  va la,  s a j  s o  b i la  po
t r e b n a  m n o g a  d o v o l j e n j a ,  
po leg  tega  p a  s m o  m o r a l i  
poprav i t i  cesto, razšir it i  
o v i n k e  in  postav i t i  v a r 
n o s t n e  ogra je .  K o n č n o  j e  
b i l o  v s e  ure jeno,  o p r a v l j e n e  
so b i l e  pre i zkusne  v o ž n j e  i n  
z a d n j e g a  j u l i j a  p o p o l d n e  j e  
pr ipe l ja l  a v t o b u s  n a  posta
j o  V r s n i k .  Zvečer  s m o  g a  
okras i l i  z rožami,  k o t  se  o b  
t a k i  p r i l i k i  tud i  spodobi .  
Drugo  j u t r o  j e  s l a v n o s t n o  
o k r a š e n  o d p e l j a l  n a  d e l o  
p r v o  i z m e n o  d e l a v c e v .  Mar
s i k d o  n i  m o g e l  še  docela  
ver je t i ,  d a  s o  se  n a m  
uresnič i le  do lgo letne  že l je .  

V petek  z v e č e r  p a  s m o  s e  
v s i  de lavc i  pe l ja l i  v Ledine,  
k j e r  s o  o d p r l i  a v t o b u s n o  

progo.  G o v o r i l  j e  predsed
n i k  K r a j e v n e  skupnost i ,  k i  
j e  m e d  d r u g i m  poudar i l ,  
k a k o  v e l i k e g a  p o m e n a  j e  
proga,  n e  s a m o  za de lavce,  
a m p a k  za celotno o b m o č j e  
K r a j e v n e  skupnost i  Ledine,  
k i  j e  prece j  obsežno.  Na j
b o l j  s m o  a v t o b u s a  vesel i  
s e v e d a  de lavc i ,  p o s e b n o  ti
sti, k i  s o  p r e j  hod i l i  n a  d e l o  
peš. Z n j i m  s e  b o d o  voz i l i  v 
šolo  tud i  otroci,  k i  s o  se  d o  
s e d a j  d r e n j a l i  v v e d n o  pre
m a j h n e m  k o m b i j u .  T u d i  
otroci  s o  izrazi l i  s v o j e  vese
l j e  n a d  n o v i m  p r e v o z o m  v 
šolo. 

A v t o b u s  b o  l a h k o  pripo
m o g e l  tud i  k r a z v o j u  k r a j e v  
n a  n a š e m  območ ju ,  s a j  b o  
s ta lna  v e z  z do l ino.  V sak 
d a n  se  z n j i m  p e l j e  k d o  tud i  
s a m o  p o  n a k u p i h  v 2 i r i  i n  
n a z a j ,  tako, d a  j e  s k o r a j  
v e d n o  p o l n o  zaseden.  T o  še  
p o t r j u j e  de j s tvo,  d a  j e  b i la  
ta proga  res  potrebna.  

Želim, d a  bi  se  še  do lgo  
srečno  voz i l i  z n a š i m  avto
b u s o m .  Zinka K a v č i č  

žepna knjiga - sodobna knjiga 
Decembra lani je izSlo v tej zbirki prvih 12 knjig v mo

derni opremi in vezavi. Hitro so si pridobile številne prija
telje. 

Letos izhajajo knjige v tej zbirki postopoma, doslej jih 
je izšlo osem. tik pred izidom je deveta, VOJNA ZVEZD, 
po kateri je bil posnet najuspešnejši znanstveno fantastič
ni film vseh časov — knjiga bo prišla v prodajo ob istem 
času, ko se bo v naših kinematografih začel vrteti film. 

Pred tem pa so že izšle knjige: 
SATTLER: Bitka na Neretvi — pričevanje o najbolj 

krvavi bitki jugoslovanskih partizanov. 
ZORMAN: Draga moja Iza — sodobni roman doma

čega avtorja 
PRIKRIL: Pekel na Pacifiku — boji med mornari

cama ZDA in Japonske v drugi svetovni vojni 
WERTHEIMER: Kleopatra — kraljica, ljubimka in 

pustolovka na prestolu egipčanskih faraonov 
SEGAL: Ljubezenska zgodba — svetovni bestseller, 

predloga znanemu filmu 
KONSALIK: V omami LSD — roman o sužnjih ma

mil 
CAPOTE: Zajtrk pri Tiffanyju — umetniško dogna-

na sodobna povest, po kateri je bil posnet znani film 
KOSlCEK: Ljubezen, spolnost, sreča — nasveti sek-

sologa in psihologa za življenje v dvoje 
Najcenejše teh knjig so po 30.— din, večinoma se nji

hove cene gibljejo med 40.— in 60.— dinarji, najobsežnej
še pa so po 90.— din. To so cene, ki dosegajo komaj četrti
no tiste cene, ki hi jo take knjige imele v normalni trdo ve
zani izdaji. 

Torej — nova priložnost, da si po zmerni ceni oboga
timo našo knjižnico. 

T a j n a  k r o j a š k a  d e l a v n i c a  pr i  lanskoletn i  v a j i  

Pomembna pridobitev za Ledine 
v imenu krajanov KS Ledi

ne se iskreno zahvaljujemo 
vsem, ki so kakorkoli pripo
mogli, da smo vendarle dobili 
avtobusno delavsko progo v 
naS kraj. Ko sem 1.8. 1978 ob 
14.30 sam videl, da je  avtobus 
res tu, sem bil veselo presene
čen. Opazoval sem nasmejane 
obraze delavcev Alpine in dru
gih. 

Mislim, da gre pri organiza
ciji proge posebna zahvala de
lavcem Alpine: Marti Mlinar, 
Viktorju Zaklju. sedanjemu 
predsedniku SO Skofja Loka 
in Jožetu Bogataju. Zahvalju
jemo pa se tudi vsem predstav
nikom SO Idrija, ki so pri tem 
pomagali. Poleg tega pa še re
publiški cestni skupnosti, ki j e  
omogočila sredstva, da se j e  
cesta usposobila za lokalni 
avtobusni promet. 

Mislim, da j e  vredno ome
niti Ae to, da j e  cesta 377 Ziri — 
Razpotje izpadla iz programa 
in da nam je le uspelo, preko 
vseh delegatov, da je  spet v 
programu, tako da upamo, da 
bo do leta 1980 tudi asfalti-

občinska cestna skupnost do
delila po popisu in izračunu 
Akode, ki j e  nastala po potresu 
v letu 1976. S temi sredstvi 
smo uredili cesto Ledine —Raz
potje—Gornji Vrsnik —Spod
nji Vrsnik do Govejka. 

Računam, da bralci ne boste 
pozabili na luknje na cesti, 
kajti sredstev je  malo. Napra
vimo kakšno prostovoljno uro 
in s tem bomo sami sebi in 
otrokom omogočili udobno 
vožnjo. 

Vsem potnikom želim sreč
no vožnjo. A 1 . ir A l o j z K r a j n c  

rana. 
Naj  v zvezi z usposobitvijo 

proge opišem še nekaj ovir. 
Kot vedno tudi pri nas niso 
hoteli vsi sodelovati, ko je  šlo 
za razširitev ceste ali prosto
voljno delo. 

Velikokrat j e  o tem razprav
ljal Svet KS ali pa družbeno
politični zbor. Veliko ur smo 
presedeli na sestankih, tako da 
nam je  vendarle uspelo. Denar 
je  težko pritekel in tudi, kar se 
ga j e  zbralo, smo ga večinoma 
uporabili za vzdrževanje. Naj  
to priložnost izkoristim, da vas 
seznanim še z nekaterimi dru
gimi stvarmi. Na našem ob
močju je  29 km ceste, ki j o  j e  
treba vzdrževati, denarja pa ni 
povsod enako. Na primer, da 
na lokalni cesti 2. skupine Go-
vejk —Gornji Vrsnik in Dolnji 
Vrsnik pride 250 starih tisoča
kov na km in še od tega j e  tre
ba odšteti 27 % občinskega 
davka. Imamo pa tudi ceste, ki 
imajo samo 60 starih tisočakov 
na km. 

Sredstva za obnavljanje ob
činskih cest v KS Ledine je  

ZOPET MLADINCI 
V VODSTVU 

Strelska družina »TABOR« 
Ziri j e  16. jul i ja  organizirala 
množično strelsko tekmovanje 
v počastitev Dneva borca. 
Streljali smo z vojaško puško 
na 100 metrov. 

Rezultati so bili naslednji; 

EKIPNO 
Prvo mesto j e  dosegla mla

dinska ekipa v sestavi Lado 
MRAK 42 kr. od 50 možnih, 
MaUaž JEREB 43 kr. in Igor 
BACNAR 35 kr. ali v skupnem 
seštevku 120 krogov. 

Drugo mesto j e  dosegla eki
pa lovcev v sestavi Rado JE
REB, Tone BACNAR in Ja
nez JEREB. V skupnem se
števku so imeli ravno tako kot 
prva ekipa 120 krogov. 

Tretja pa j e  bila ekipa Mi
zarskega podjetja v sestavi 
Bojan ŽAKELJ, Matjaž 
OBLAK in Silvo KAVCiC. 

Med posamezniki pa j e  bil 
vrstni red naslednji: 
1. Matija JEREB 44 kr. 
2. Matjaž JEREB 43 kr. 
3. RadoKOGOVŠEK 42 kr. 
4. Silvo KAVČIČ 42 kr. 
5. Stojan RAMPRE 42 kr. 

Rezultati kažejo, da imamo 
v Žireh zelo dobre strelce; z 
načrtnim delom kaže nadalje
vati in se usposabljati v strel
ski veščini, ki ima izredno vlo
go sposobnosti občanov za 
SLO. Matjaž O b l a k  



Živahne, zvedave oči 
harmonično sledijo tempe
ramentu lastnice. Lipetova 
Julčka je stopila v žirov-
sko življenje 11. junija 1912 
v Novi vasi. 

Kot vse tedanje dora-
Sčajnice, je po končani 
osnovni Soli kar hitro iska
la kruh — zaposlila se je 
pri starem Gantarju. Dela
la je. toda zanimalo jo je 
Se toliko stvari. Igrati na 
odru, brati, se zanimati za 
druge jezike; to so bili nje
ni tedanji konjički. 

Pa so pri SI a n'snejSa 
leta: leta 1934 se je poro
čila. postala Julka Kune 
in od.'ila v Dalmacijo. Oh 
tem pripoveduje: »Oh ka
pitulaciji stare Jugoslavije 
so morali vsi državni 
uradniki v NDH. Ker mi
dva z možem nisva odSla, 
so naju Italijani dvakrat 
selili, nazadnje v Tijesno 
pri Sibeniku. Razmere so 
nanesle, da sva se z mo
žem kar takoj vključila v 
delt) OF. Vključili so me v 
narodnoosvobodilni odbor, 
zato imam priznan status 
borca 1941. Delo res ni bilo 
lahko. Najtežje mi je bilo 
marca 1944, ko sem bila 
izdana. Gestapo je priSel 
aretirat Slovenko, meni pa 
so pomotoma izdali doku
mente, kjer je pisalo, da 
sem doma z otoka Zirje, 
torej hrvaSke narodnosti. 
To me je reSilt).* Na.la Julka je v tem ob
dobju najprej delala kot 
sekretarka AFZ občine 
Tijesno. Leta 194,1 pa je 
bila poslana na pokrajin
sko konferenco AFZ га 
srednjo Dalmacijo. Teren
sko delo je zahtevalo svoje, 
otroka je pogosto morala 
puSčati tujim ljudem ali 
dobrim sosedom. 

»Najbolj se spominjam 
transportov ranjencev s 
kopnega, ki smo jih čakali 
z ribiškimi čolni in preva
žali preko Žirije na Vis in 
naprej v Italijo. Nazaj gre
de pa smo prenaSali težke 

zavoje hrane in municije, 
ki so jo pripeljali zaled-
niki. Vse to smo delali pod 
budnim očesom in žarome
ti sovražnika. V spominu 
mi je ostalo tudi, kako smo 
iz mesta preselili otroke, 
bolnike in starce preko 
Visa — v Italijo in Afriko. 
Zares, i<časih je bilo kar 
hudo.« 

?iiroka aktivnost je Jul-
ko vodila, da je sodelovala 
pri sprejemu druge in tret
je prekomorske brigade, v 
katerih so bili tudi mnogi 
Zirovci. 

Vojna se je nagibala h 
koncu, in Julka je bila po
slana s terena na tečaj za 
vodilne kadre. Tako je pri
čakala svobodo. 

»Z možem, ki je bil v Šta
bu četrte armade, sem pri
šla v Ljubljano, kjer sem se 
takoj lotila socialnega 
skrb.stva. To področje je Se 
danes tisto, kjer največ 
delam. Vem, kaj je revSči-
na, bolezen, zato najraje 
pomagam tem ljudem. 

No, 1947 sem Sla še na 
6-mesečni tečaj za vzgoji
teljico in se zaposlila v 
vrtcu. Razumljivo je, da 
sem se izobraževala še na
prej, neprestano.« 

Naj povemo, da je Julka 
danes upokojenka in čast
ni član delovnega kolekti
va Vzgojno-varstvenega 
zavoda Milan Majcen. To 
pa ni edino priznanje, ki 
jih je prejela naša rojaki
nja. Vse kaže, da bo v 
kratkem odlikovana Sv s 
posebnim odlikovanjem 
bratstva in edinstva. 

A 
Tako kramljava. Cas 

skoči, ko med dokumen
tarnimi podatki pletemo 
spomine na nekdanje čase, 
razmere v domačem kraju, 
želje, ki jih imamo. 

»Moram čestitati Žirov-
cem,« pravi Julka, »da so 
se tako potrudili in dosegli 
prvo mesto kot najlepše 
urejen kraj v Sloveniji. 
Meni to Se posebno veliko 
pomeni, čeprav minlim, da 
o našem kraju premalo pi
šejo. Morda hi lahko Zi
rovci sami to izbolj.^ali.« 

Za konec pa Se to: v na
slednji sezoni pričakuje, 
da bo lahko kupila tudi 
čevlje naSe Alpine, sedaj 
jih ne more ... 

Tekst: 
Nejko Podobnik 
Fotografije: 
Franc Jesenko 

Pihalna godba Alpine v Madrisiu 
Ze lani na tekmovanju in 

srečanju pihalnih godb v An
hovem smo se s pihalno godbo 
iz sosednje Furlanije dogovo
rili, da se letos julija dobimo 
v njihovem Madrisiu. T o  me
sto leži kakih 30 km zahodno 
od Vidma (Udin), že blizu reke 
Tilment (Tagliamento) in tudi 
nekako toliko jugozahodno od 
mesta Buja,  katerega je  lani 
prizadel katastrofalen potres, 
ki pa j e  Madrisiu kolikor toli
ko prizanesel. 

Madrisio ima vsako leto ju
lija meseca praznik (festa), ki 
traja ves teden. Kulturne pri
reditve se vrste največ v po
poldanskih in večernih urah. 
Poleg drugih pihalnih godb in 
folklornih skupin so bili prejš
nji dan, v soboto gostje tudi 
slovenska folklorna skupina iz 
Tržiča. V nedeljo popoldan in 
zvečer smo kot gostje sodelo
vali žirovski godbeniki v naših 
slikovitih narodnih noAah. Ne
k a j  skladb in koračnic smo pa 
tudi zaigrali skupaj. Tako god
beniki razvijamo mednarodno 
kulturno sodelovanje in sožit
je  med narodi. Domači pihal
ni orkester ima v svojem sesta
vu poleg godbenic tudi precejš
nje Število mladih deklet kot 

mažionetke. S pestrimi hojami 
v rokah z lepimi ritmičnimi 
vajami poudarjajo mladost in 
lepoto. Pa tudi godbeniki in 
mažionetke skupaj izvajajo 
ritmično korakanje in preple
tanje, podobno kot smo videli 
po televiziji v mednarodnem 
nastopu vojaških godb v Sara
jevu. 

Domačini so nas gostoljub
no in prijateljsko sprejeli. Sko
da le, da ne znamo njihovega 
jezika, da bi še prijateljsko po-
kramljali. Govore svoj furlan
ski jezik, ki j e  precej drugačen 
od italijanskega. Toda čeprav 
imajo svoj književni jezik in 
nekaj usposobljenih učiteljev, 
se zaman bore za svoj jezik 
v šolah. Furlani so bili nekaj 
časa pod Avstro-Ogrsko, mno
gi njihovi priimki pričajo po 
naših krajih. So tudi čisto dru
gačni od Italijanov, ki že dal j  
časa poskušajo, da bi jih sto
pili z večinskim narodom. 

Madrisio vključuje v svoj pi
halni orkester še dve sosednji 
naselji. Godbo in dekleta vadi 
zelo prizadeven in sposoben 
kapelnik, kar se pozna v kako
vosti in ritmičnih nastopih. 

I v a n  R e v e n  

NaA: g o d b e n i k i  v Madrisiu 

Žirovske klekljarice 
spet uspešne 

v soboto. 19. avgusta so se tudi žirovske klekljarice 
pod vodstvom Turističnega društva Ziri udeležile Tekmo
vanja klekljaric na Čipkarskem dnevu v Železnikih. Na
stopilo je 15 tekmovalk, med katerimi so prva mesta 
zasedle naše tekmovalke (2.-6.); druga je bila Marija Tu-
šek iz Lavrovca. tretja pa Anka Tu.'iek iz Dobračeve. 

Čestitamo! 

Da b i  d e l o  dr i ižbenopol i t ičnega zbora  v n o v e m  m a n d a t u  
usmer i l i  v a k t i v n o  d e j a v n o s t ,  z a  katero  j e  pr is to jen,  j e  po
t r e b n o  v o k v i r u  o b č i n s k e  k o n f e r e n c e  SZDL spre jet i  dolo
čena  izhodišča  za d e l o v a n j e  tega zbora.  
Statut  s k u p š č i n e  o b č i n e  S k o f j a  Loka  n a č e l n o  o p r e d e l j u j e  
pr is to jnost i  i n  f u n k c i j e  družbenopol i t ičnega  zbora.  
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Izlet na Češkoslovaško 
Ivan  R e v e n  

Ni se .<(' pričelo daniti, ko 
smo že napolnili avtobus pred 
Alpino. Neprespani Šofer je 
komaj pred nekaj urami kon
čal zadnjo vožnjo, ko je le 
čakal na i izlet. Kljub utruje
nosti je dobro krmaril avto
bus. V Naklem nas je čakal He 
vodič Smrekar. Sonce je ie 
zlatilo vrhove Begunj&čice in 
KoSute. ko smo mejne formal
nosti na Ljubelju hitro opra-
lili, pa tudi Avstrijci na oni 
strani predora se niso dosti 
zmenili za nas. Vijugali smo 
po ozki dolini Borovnice, pu
stili ob strani Borovlje, preč
kali Dravo čez jez hidrocentra-
le in vozili skozi slovenske vasi 
proti Celovcu. Ze smo na Go-
sposvetskem polju, kjer nas 
pozdravlja Gaspa sveta. Cer
kev ima dva zvonika, katera 
pa sta gradila dva arhitekta. 
Čeprav sta zvonika po veli
kosti enaka, se razlikujeta po 
slogu gradnje. Tudi knežji 
kamen, kjer so nekdaj ustoli-
čevali koroške vojvode. oSi-
nemo s fMgledom. Na levi 
kraljuje Krnski grad. St. Vid 
na Glini. Tukaj je bilo nekoč 
upravno središče Koroške s 
škofijo, ko je bil Celovec še 
vasica. Po velikih kupih lesa 
lahko ugotovimo, da imajo to
varne celuloze. Se malo. pa 
smo v dolini Krke. Tu blizu, v 
tej dolini je imela svoj grad 
Ema Krška: slovenska plem-
kinja, ki je bila zaščitnica re-
1'ežev. Osvobajala je tudi suž
nje. Avstrijski plemiči so ji to 
precej zamerili. Zaradi njene 
človečnosti so jo proglasili za 
svetnico in zaSčitnico ubogih. 
Mimo nas so Breže. Rahel 
preval in že smo ob zgornjem 
toku reke Mure. Tukaj je 
Mura še čista, niže doli pa jo 
industrija in velike železarne 
že spremene v kavi podobno 
brozgo. Hitimo mimo Juden-
burga. ki nas spominja na 
Zide in poznani upor .sloven
skih fantov — vojakov. Levo 
od nas vidimo velik hrib žlin
dre, kajti tu in niže doli je 
doma železarska industrija. 
Knittelfeld je središče žele
zarstva v tej dolini. V nepo-
'iredni bližini v pogorju Nizkih 
Tauer je obilo bogatih naha

jališč kvalitetne železne rude 
(Kisenstein). V Knittelfeldu je 
do krize pred to vojno delalo 
fudi veliko naših zdomcev, 
predvsem s Tolminske. Tudi v 
Leobnu. skozi katerega hiti-
'po. je doma železarstvo, ima
jo pa tudi veliko tovarno celu
loze in druge industrije. Buči-
fto skozi tunel, da se nam na 
drugi strani pokaže Leobn v 
fiej svoji razsežnosti. Se malo 
po smo v Brucku na Muri. 
fiateremu tudi na prvi pogled 

manjka industrije. Tu .se 
'lepijo ceste za Celovec. Gra-

dec, Dunaj in Se kam. Po doli
ni Murice pridemo do lepo 
urejenega mesteca Miirzzu-
nchlag. Z lepo urejenimi pro
čelji hiš malce spominja na 
Skofjo Loko. V mestecu je po
znana tiskarna za kvaliteten 
tisk, kot so razglednice, pro
spekti, brošure in drugo barv
no reprodukcijo. Dokler je bila 
carina znosna, so usluge te 
tiskarne iskala tudi jugoslo-
iKinska podjetja. V tem mestu 
izdelujejo tudi kakovostna 
fpecialna plemenita jekla. 
C into mestece z lepo poslika
nimi fasadami moti le promet. 
Cesto .sedaj nameravajo .spe
ljati izven mesta. Vzpenjamo 
se proti prelazu Semering. 
Privoščimo si pol ure odmora. 
Semering leži na višini 980 m 
in je najkrajši prehod med 
Dunajsko nižino. Koroško in 
zahodnim delom Štajerske. 
Tod je vodila tudi znana fur
manska cesta med Dunajem 
in Trstom, dokler jo ni izpo
drinila železnica, ki je spelja
na pod Semeringom. Na pre
lazu so bili hlevi in gostilne. 
Furmanska zavetišča so se 
potem prilagodila novemu tu
rizmu. Najprej so se znašli 
Zidje. ki so začeli zidati hotele 
in preurejevati nekdanje go
stilne. Sedaj so tu hotel ob 
hotelu, penzioni in drugi turi
stični objekti. Osveženi na 
planinskem zraku se spušča
mo po lepo oblikovanih zavo
jih v dolino Schwarza. Neun-
kirchen. Zlatorumeno žito 
nam pove, da smo že v Dunaj
ski ravnini. Wiener Neu.stadt 
(Dunajsko novo mesto) vidimo 
t' daljavi na desni, ko se pri
ključimo na avtocesto proti 
Dunaju. Izrazito industrijsko 
mesto Wiener Neustadt je bil 
to vojno bombardiran in veči
noma porušen, a je sedaj spet 
obnovljen. 

Ze na avtobusu .se je večina, 
ki še ni videla Dunaja, odlo
čila, da si ga na kratko ogle
damo. Ustavimo sv le za dobre 
pol ure v letnem cesarskem 
dvorcu Schonbrunu. V lepo 
negovanem parku in oh vodo
metu pod Glorioneti si neko
liko oddahnemo. 

Dunaj z okolico je bil pose
ljen že v zgodnji zgodovinski 
dobi. Kelti so ga imenovali 
Vindo — beli ali tudi Vido-
mina. kot so ga kasneje ime
novali Iliri. Ko so ga zavoje-
vali Rimljani, so ga imenovali 
Vindobona, za njimi pa so se  
ga polastila germanska ple
mena, ki ga imenujejo Wien, 
slovanski narodi pa Dunaj. 
Mesto ima sedaj okrog 2 mili
jona prebivalcev in je za seda
njo avstrijsko državo kar pre
veliko. 

Poslovimo se od cesarskega 
dvorca, se lovimo po enosmer
nih cestah mesta, naletimo na 
razkopane ce.ste v obnavlja

E n a  naAih s k u p i n  p r e d  d v o r c e m  Schonbr i in  n a  D u n a j u  

nju, da se po nekajkratnem 
brezuspešnem poskušanju šo
ferja in vodiča končno le uspe
mo izmotati in doseči pravo 
cesto proti Bratislavi. Toda 
tudi ta cesta se vleče. Se celo 
oh dunajskem pokopališču .se 
vozimo več kot štiri kilometre, 
kajti pokopališča se ločijo na 
katoliško, protestantsko, ži
dovsko, pravoslavno, pa tudi 
muslimansko. Ob tavanju sko
zi Dunaj smo že izgubili precej 
dragocenega časa, ki nam ga 
bo zmanjkalo za Bratislavo. 
Končno se le rešimo mesta. 
Spet se vozimo ob morju zla-
torumene pšenice, ki jo sem ter 
^a že začenjajo žeti. Ker smo 
šli skozi Dunaj, smo naredili 
velik ovinek in izgubili več kot 
tri ure. Po prvotnem načrtu pa 

bi morali skozi Dunajsko 
Novo mesto in Eisenstadt 
skozi GradiSčansko po polo
vico krajši poti mimo Neusied-
lerskega jezera do mejnega 
prehoda Peterialke pri Brati
slavi. V daljavi se nam že 
izgubi iz oči Dunajski teleko
munikacijski stolp »Donau-
turn*. Rahlo valovita ravnica 
nad Donavo nam že uro in pol 
požira kilometre, ko končno le 
zagledamo rahlo valovito gri
čevje Malih Karpatov nad 
Bratislavo. Avstrijci nas takoj 
spu.ste čez mejo, Cehoslovaki 
nas pa zadržujejo kar pol ure. 
a smo vseeno veseli, da smo 
kar hitro opravili pri njih, 
čeprav je bilo treba razstaviti 

Izlet v hrvatsko Zagorje 
Le kdo opisal bi lepote vse. 
ki domovina naša te krasef 
Ni kraja lepšega drugje, 
kot nedrje domače je zemlje. 

Kamor seže nam pogled. 
odpira čudovit se svet. 
tu žito v klasju valovi, 
tam grozd v vinogradu zori. 

Kaj mogla bi še dati nam. 
za boljši, lepši naš vsakdani 
Ti. domovina, daješ nam vsega, 
a mi — jo ljubimo iz srca. 

Jutro je naznanjalo, da se 
bo rodil lep dan. Polne priča
kovanj smo se delavke iz Šival
nice zbrale pred Alpino. Na
menjene smo bile v Kumrovec 
in Krapinske toplice. 

Bilo nas j e  za dva avtobusa, 
nikjer pa ni manjkalo dobre 
volje in smeha. 

Kmalu nas j e  sprejela sonč
na Dolenjska z vinskimi gori
cami. Za kratek čas smo se 
ustavili v CateSkih toplicah, 
nato pa nadaljevali vožnjo 
proti Kumrovcu. To j e  prija
zen kra j  v Hrvatskem Zagorju, 
za katerega morda mnogi ne bi 
vedeli, če se tam ne bi rodil 
tovariš Tito. Zato pa ga 

obiskujejo mnogi od blizu in 
daleč in tudi mi smo si z zani
manjem ogledali spominski 
dom in rojstno hiSo naSega 
predsednika. 

Okrog poldneva, ko nas je 
sonce že poSteno ogrelo, smo 
prispeli v Krapinske toplice. 
Tam so nam hitro postregli z 
obilnim kosilom. Sledilo j e  ko
panje v bazenih s toplo vodo. 
Kdor ni Sel v vodo pa j e  imel 
čas za ogledovanje lepe nara
ve. Proti večeru smo si, v 
Krapini ogledali Se muzej z iz
kopaninami pračloveka in ži
vali. 

Na poti domov smo se usta
vili v Roga Ski Slatini, k jer  smo 
občudovali čudovite parke, 
polne cvetja in naravnih vrel
cev. 

Ko smo se nato mimo nasa
dov hmelja, vinske trte in ko
ruze vračali proti domu, smo 
premišljevali o vseh lepotah, 
ki jih premore naSa dežela. In 
če bi nas tedaj nekdo vpraSal, 
k je  j e  najlepSe, bi res težko od
govorili. Vsak hrib in vsak ko 
Sček zemlje j e  po svoje lep in 
privlačen in povsod žive ljudje, 
katerim se zdi njihov k r a j  naj-
lepSi. In prav j e  tako. 

Stana Mlinar, Šivalnica 
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Kam plove žirovska košarka 
N a s l o v ,  k i  g a  j e  i z b r a l o  u r e d n i š t v o  g las i la ,  z a n e s l j i v o  n e  
k a ž e  n a  o p t i m i s t i č n o  o b a r v a n  s e s t a v e k .  N a j b r ž  b i  v d u h u  
n a s l o v a  k a z a l o  g o v o r i t i  o š p o r t u  v 2 i r e h  n a s p l o h  i n  isto
č a s n o  ž e  o u s o d i  š p o r t n e  d e j a v n o s t i  v v s e h  m a n j š i h  k r a j i h  
— n e  g l e d e  n a  to, v k a t e r e m  k o n c u  S l o v e n i j e  g a  i z b e r e m o .  
Zato b i  s e  r a j e  s e z n a n i l i  s t e ž a v a m i  i n  m o ž n o s t m i ,  k i  j i h  
ž i r o v s k a  k o š a r k a  i m a .  O c e n a  j e  s e v e d a  l a h k o  ze lo  eno
s t r a n s k a ,  n a m e n  s e s t a v k a  n i  » š t u d i j a « ,  k a k r š n e  s e  u s p e š n o  
u v e l j a v l j a j o  n a  v s e h  p o d r o č j i h .  

Naj  razsodi bralec! 

K a k o  j e  z ž e n s k o  k o š a r k o ?  
Kvalitetna ekipa (selekcija) 

v pravem času, sreča s tekmo
valnimi sistemi in slabo s tanje  
v slovenski ženski košarki — 
to so razlogi, da j e  ekipa višje, 
kot ji pogoji in kvaliteta ob
jektivno dopuščajo. I. zvezna 
liga. tekmovanje v družbi 30 
najboljših jugoslovanskih ekip 
in uvrstitev okrog "20. mesta 
v Jugoslaviji j e  položaj, ki ga 
bo težko obdržati. Nov sistem 
tekmovanj z eno samo I. ligo 
(10 ekip) in dvema II. ligama 
predstavl ja praktično enako 
kvalitetno druščino, s a j  so 
ekipe iste. Oglejmo si najprej  
seznam mest, ki jim Ziri kon
kurirajo: Split, Zadar, P ulj.  
Slavonski Brod, Zenica, Tuzla, 
Maribor, Ljubl jana II, verjet
no Osijek (ali Zagreb II) in 
naše Ziri. 

Katere so torej težave pri 
tem? 

— košarko bi moralo igrati 
mnogo več ljudi, 

— visokih ljudi v Zireh ni, 
— poseben problem pred

stavl ja prehod od pionirske ali 
mladinske vrste v starejše 
kategorije, zlasti zaradi pre
majhne višine, 

— vpliv okolja in življenj
ske navade, ki nikoli niso v 
prid razmeram košarke. 

Oglejmo si nekatera vpraša
nja  podrobneje: 

Vsekakor imamo srečo, da j e  
delo z najmlajšimi takšno, s a j  
bi bila košarka v Zireh sicer 
popoln nesmisel. Verjetno se 
takoj postavlja vprašanje, za
k a j  pionirke dosegajo tako 
dobre rezultate. 

— z rednim, strokovno pri
pravljenim in načrtnim delom 
se v razmeroma kratkem času 
(.3 — 4 leta) doseže za pionirsko 
konkurenco kar kakovostno 
raven igralca. Preizkušene me
tode vadbe in taktičnih va
riant igre s stalnimi izboljša
vami, so velika prednost pred 
ostalimi ekipami, ki delajo 
manj  smotrno in morajo s si
stemom »po knjigah« preiti 
dosti daljšo pot do boljših re
zultatov. Pri pionirkah se pre
izkuša v največji možni meri 
koristno uporabljati prirojene 
atletske sposobnosti in jih 
čimbolj razviti. Uspeh tako ne 
izostane, čeprav j e  treba 
ogromno truda, volje in časa. 
Kl jub  izrednim us|)ehom pa se 
pri prehodu v višje starostne 

kategorije (in kvalitete) tek
movanj, j av l j a jo  nekatere te
žave; 

— pri pionirkah so uspeš
nejše nižje igralke, ki imajo 
praviloma boljše telesne spo
sobnosti od visokih igralk. 
Atletske sposobnosti, obvlado
vanje žoge in prostora pa tudi 
psihične lastnosti (verjetno 
kot posledica prejšnjih), da je jo  
nižjim igralkam več možnosti, 
zadovoljstva in hitrejši uspeh 
z istim vloženim trudom. Višje 
igralke, ki igrajo na igralno 
nehvaležnih mestih centra ali 
kril s posebnimi zadolžitvami, 
v igri niso tako uspešne, slabše 
napredujejo itd. V Zireh tako 
še nismo imeli igralke, ki bi na 
mestu centra predstavljala 
najboljši del ekipe. Uspešnejše 
so bile igralke na branilskih ali 
krilnih položajih, s a j  se navad
no obramba in pomoč pri na
padu ne ocenjujeta pravilno. 
Zato je ob majhnem številu 
tudi malo visokih igralk, ki bi 
j ih košarka pritegnila in bi 
ostale tudi po končani šoli. 
Osip j e  prav tu največji. 

— tiste redke, ki ostanejo, 
so se mučile z igro centra, ki j e  
drugačna od igranja na ostalih 
mestih in se tam ne znajdejo. 
Ker nimajo možnosti ali kvali
tet takoj igrati na tem mestu 
in bi se zaradi nizke rasti mo
rale preusmeriti na druga 
igralna mesta, ne igrajo veliko. 
Prej  kot z razmeroma majh
nim številom treningov in te
kem lahko uspešno igrajo, iz
gubijo veselje. P(xl ostalimi, 
dodatnimi vplivi, prenehajo 
z igranjem in so za košarko in 
šport nasploh izgubljene. 

— posebna igralna taktika, 
ki j e  pri pionirkah uspešna, v 
starejših kategorijah proti 
kvalitetnejšim ekipam ne pri
nese željenih rezultatov. C.e bi 
kompletna in uigrana ekipa 
ostala skupaj, bi bil uspeh še 
možen. Ker pa z igranjem na
dal ju je  le nekaj igralk, je v 
novi sredini uspešnost zagoto
vo manjša, kar ob večji konku
renci in kvaliteti nasprotnikov 
povzroča nove težave. 

Primer: 
Veliki Brest nikoli ni imel 

mladink, ki bi se lahko uspeš
neje kosale z Zirovkami. Dej
stvo kaže na to, da tako mo
čan klub nima dobrega za
ledja. Pa vendar, po treh letih 
iste igralke že zaigrajo v ekipi 
članic in to izredno uspešno. 
Razlog j e  enostaven: igralka. 

ki pri nas igra na centru in 
čaka na svojih pet minut igre, 
pri Brestu igra branilca. Res 
je, da j o  naš branilec prekaša 
prav v vseh elementih igre, da 
j e  neokretna in včasih celo 
smešna. Razmerje pa se v [ж-
tih letih bistveno spremeni. 
Medtem ko naši branilci ne 
morejo bistveno napredovati, 
j e  pri njih napredek očiten in 
presenetljiv. Razmerje moči se 
hitro menja v njihovo korist, 
rezultat tega je, da j e  Brestov 
branilec sčasoma sposoben po
polnoma izločiti našega cen
tra. Razlika se potem pri čla
nicah izdatno obrestuje. Zakaj 
pri nas ne moremo delati tako, 
j e  že omenjeno. Pa  še en raz
log je: Brest  vso pozornost 
posveča članicam, rezultati pri 
mladinkah niso najpomemb
nejši. Igralke dobe tudi kasne
j e  iz drugih klubov, nas pa si
stem financiranja in okolje 
samo sili v trenutne rezultate. 
Nikakršne »plovbe« si ne mo
remo privoščiti, zato so tre
nutni rezultati izjemni, niso 
pa jamstvo za bodočnost. 

Okolje in igralna doba: 
Čeprav se j e  tudi v Zireh 

marsikaj spremenilo na bolje, 
j e  razlika med mestom in vas
j o  še vedno velika. Drugačne 
navade, večje obveznosti, dru
gačen pogled na športno de
javnost — bo najbrž vedno ob
stajalo. Res je, da mesto dA 
mogoče večjo izbiro aktivno
sti, vendar j e  tudi tuka j  stan
dard — osebni in družbeni — 
pustil svoje posledice. Igralna 
doba j e  pri nas izredno kratka, 
s a j  j e  ekipa povprečno naj
mlajša v ligi. Igralke, ki šele 
prihajajo v leta, ko bi lahko 
z izkušnjami, zrelostjo in fizič
nimi lastnostmi usjMjšno igrale 
— prenehajo z aktivnostjo.  
Vpliv okolja (dovolj si stara za 
pametnejše stvari), lastna ni
hanja (zakaj bi trenirala, grem 
raje v slaščičarno in v soboto 
na ples namesto na tekmo). 
Vse vpliva na to, da smo prak
tično vedno v vlogi začetnikov. 
V večini ekip igrajo starejše 
igralke — v reprezentanci j e  
množica igralk z družinami. 

v Zireh za to očitno Se ni pravi 
čas in slabo kaže. da bi bilo 
kdaj  drugače. Ce omenim še 
oddaljenost srednjih Sol, (xl-
sotnost med tednom, strah 
pred slabim učnim uspehom in 
nasičenost s koSarko zaradi 
stalne vadbe in tekem — po
tem moramo z drugačnimi 
očmi gledati tiste, ki vztrajajo, 
starSe, ki jim aktivnost dopu
ščajo in končno rezultate, ki 
jim lahko mnogi zavidajo ob 
boljSih pogojih dela. 

K a j  p a  m o š k i ?  
Tekmovalni sistemi so nam 

jo  tuka j  dobro zagodli; rezul
tat je, da nimamo niti v Zireh 
niti v občini moSke ekipe. 
K sreči smo us|)eli zadržati 
mladince, ki so osnova za vsa
ko delo. Sistemi se ponovno 
menjajo, kot je bilo preroko
vano že ob uvedbi. Osnovna 
naloga v klubu bo, da v danih 
pogojih izkoristimo vse mož
nosti in ponovno uvedemo 
moSko koSarko. Vse bolj  jasno 
je, da ženski klubi ne uspevajo 
dolgo in da jih praktično ni 
(različna imena n a j  ne motijo, 
s a j  ima tudi pri nas ženska 
ekipa drugo ime). 

K a j  n a s  č a k a  n a  igr išču?  
V septembru bodo mladinke 

in mladinci nadaljevali z dru
gim delom tekmovanja v Go
renjski ligi. Mladinke imajo 
možnosti za prvo mesto (to j e  
pogoj za nastop na slovenskem 
prvenstvu), mladinci pa oh 
Triglavu nimajo možnosti za 
prvaka. 

Tekme za trening igrajo čla
nice v slovenski ligi — izven 
konkurence in bo to dobra pri
prava za II. ZKL, ki se prične 
oktobra. Kakšne so možnosti? 
Klubi so znani — potovanja 
bodo dolga, naporna in draga. 
Na gostovanjih, po lanskih iz-
kuSnjah, ne bo posebnega 
uspeha, zato bi morali točke 
nabirati doma. Velike proble
me bo predstavljala višina, s a j  
bomo letos občutno nižji. Ker 
smo s pripravami letos začeli 
zelo zgodaj, upamo, da j e  tu 
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S k u p i n a  m l a d i h  ž i r o v s k i h  s t r e l c e v  

tista rezerva, ki bi nadomestila 
izgubljeno viSino. Podobno de
la jo  tudi v drugih klubih in 
obstanek v ligi pri tako izena
čeni konkurenci bo težak. 

Toliko bolj. ker izpadejo tri 
ekipe, napredujejo pa prvaki 
Slovenije. Hrvatske, BiH. 
Izpad iz lige bi (ob nekvalitet
ni slovenski ligi) pomenil velik 
korak nazaj,  ki pa tudi ne bi 
bil tragičen, s a j  j e  povratek z 
dobro pripravljeno ekipo raz
meroma enostaven. Optimi
zem j e  torej  možen in hkrati j e  
to spodbuda. 

V preteklih letih smo za zbi
ranje sredstev porabili več 
časa kot za redno delo. 
Malo j e  ljudi, ki so pripravlje
ni delati v klubu. Množica se
stankov. administracije, pred
računov. dokazovanje (beri 
prepiranje v vseh odtenkih — 
od pr i jate l j skega prepričeva
nja  do razbi janja  po mizah), 
to so vzroki, da se j ih  je že 
mnogo v})ra.4alo: »Zakaj in 
komu v dobro?« Precej j ih j e  
nehalo delati, pravijo, da j im 
j e  sedaj  bolje. Vseeno pa pri
h a j a j o  novi in to n a j  bi bilo 
upanje, da bo razen ve.selic v 
Zireh tudi kakAna druga aktiv
nost. Financiranje  je veliko 

N e  g l e d e  n a  to,  d a  s m o  ž e  
s r e d i  p o l e t j a ,  se  s m u č a r j i  
s k a k a l c i  SSK 2 i r i  ž e  m a r l j i 
v o  p r i p r a v l j a j o  n a  n o v o  
z i m s k o  s e z o n o .  U s p e h i  v 
p r e t e k l i  s e z o n i  s o  d a l i  v s e m  
č l a n o m  k l u b a  š e  v e č  v o l j e  
d o  d e l a  i n  ž e  s m o  s i  p o s t a 
v i l i  n o v e  n a l o g e  i n  c i l j e .  

V novo sezono stopa klub z 
Večjimi kadrovskimi spremem-

boljSe. s a j  sredstva prispevajo 
TTKS,  Alpina in Kladivar. 
Menda j e  v Športu to prvi pri
mer, da so pri financiranju od
padli ozki interesi po naSi zna
ni miselnosti — ti so naši, oni 
pa vaSi. Pripomb za naše odno
se seveda ni manjkalo (prodali 
so  klub. vsak n a j  financira 
»svoje«, z a k a j  ravno njim in 
ne nam — vse seveda »dobro
namerno« v korist kra ja,  
športa, mladine in ne vem 
koga še). K sreči j e  tudi v 2i-
reh vse več trezno mislečih 
ljudi, ki so uspeli razširiti ob
zor je  d l j e  od svojega plota. 
Zaradi teh, mislim, da optimi
zem ni odveč. K l u b  j e  l e t o s  o b  10. o b l e t 
n i c i  p r e j e l  o b č i n s k o  p r i z n a 
n j e  OF.  T e k m o v a l n i  r e z u l 
tat i ,  d r u ž b e n a  a k t i v n o s t ,  
a k t i v n o s t  p r i  SLO, j e  b i l o  
r e č e n o  v o b r a z l o ž i t v i .  T u d i  
t o  j e  s p o d b u d a .  

P l u j m o  t o r e j  v s a j  t a k o  
k o t  v m i n u l i h  10 l e t i h ,  s k u 
p a j  z o m e n j e n i m i  i n  s so
g l a s j e m  a l i  b r e z  — o n i h  
» d o b r o n a m e r n i h « .  P o l e n  j e  
š e  d o v o l j ,  d o b r e  v o l j e  p a  
t u d i  — u p a j m o  d a  v e č  i n  
d o v o l j .  

Miha  B o g a t a j  

bami, ki so posledica pre
majhne dejavnosti  starih orga
nov kluba. Uspehi na tekmo
vanjih za pokal S R S  in na 
drugih večjih tekmovanjih so 
jasno pokazali, da imamo do
bro zaledje perspektivnih ska
kalcev, katerim je  potrebno 
omogočiti nadal jnje  nepre
trgano napredovanje.  T o  j e  
predvsem naloga vodstvenega 

organa kluba in trenerjev. Ze
lja vseh dotedanjih delovnih 
članov kluba j e  bila, da vod
stvo kluba okrepijo l judje,  ki 
bodo pripravljeni sprejeti po
stavl jene naloge, ter da se ce
lotno delo odvija na amaterski 
bazi. 

Rezultati tako začetega dela 
so se kmalu pokazali. V klubu 
j e  čutiti delovno vzduAje, ki j e  
jamstvo  za dobre uspehe. Novi 
predsednik Anton Mur j e  go
nilna sila vseh dejavnosti  klu
ba. 

Po izvolitvi za predsednika 
kluba j e  vpeljal  večjo discipli
no in odgovornost, kar  j e  bilo 
nujno potrebno. Pred vse od
bore v klubu so bile tako j  po
stavl jene tudi naloge, s svojim 
zgledom ЈЖ j e  pripomogel, da 
so se postavljene naloge pri
čele tudi uspe Ano reSevati. 

In kak.Ane naloge si j e  zadalo 
novo vodstvo SSK Ziri? 

Tehnični odbor: 
— popis smučarske opreme 
— priprava smučarjev ska

kalcev na jesenska tekmova
n j a  za pokal S R S  

— priprava smučarjev ska
kalcev na novo zimsko sezono 
(zdravniški pregledi, vadba te
lesne in tehnične pripravlje
nosti) 

— organizacija čim večjega 
Števila tekmovanj  na snegu na 
domačih skakalnicah 

Gradbeni odbor mora po
skrbeti  za usposobitev 65 m 
skakalnice v Nova vasi, ki j o  j e  
poruSil zemeljski plaz. 

Prav tako bo poskrbel za po
stavitev  že nabavl jene umetne 
mase in ureditev skakalnice za 
celoletno vadbo. Upravni od
bor pa bo moral zagotoviti po
trebna sredstva, ki bodo omo
gočila izvesti ves načrt dela. 
T o  so vsekakor velike naloge, 
vendar vsi člani kluba upamo, 
da jih bomo lahko rešili. Pri 
izvajanju nalog pa tudi upamo 
na pomoč širše javnosti in 

OZD v Poljanski dolini. Delo 
SSK Ziri se namreč odvija v 
treh sekcijah, in sicer v Žireh. 
Gorenji vasi in Škof j i Loki. 
T o  sicer omogoča vkl jučevanje  
večjega Števila mladih in bolj-
So selekcijo skakalcev, poja
vi jo  pa se kadrovski in organi
zacijski problemi. T o  pa po
vzroča Se dodatne stroške in 
zato vsi upamo, da bodo tudi 
ostale DO, poleg Alpine in Eti
kete, priskočile na pomoč. 

Po odhodu profesionalnega 
trenerja Janeza Jurmana so 
strokovno delo kluba prevzeli 
tri je honorarni trenerji: Peter 
Stefančič v sekciji Š k o f j a  
Loka, Iztok Andreuzzi v sek
ciji Gorenja v a s  in Janez Po-
Ijanšek v sekciji Ziri. Kot po
močnika trenerjev pa v klubu 
delata Se Miro Pivk in Niko 
Dolinar. 

Za dosedanje uspehe kluba 
pa so poleg trenerja Jurmana 
na jbol j  zaslužni Se Drago Je
reb. Metod Erznožnik. Slavka 
Mlinar. Polde Filipič, Vinko 
Stanovnik.V veliko pomoč pa so 
nam tudi ravnatel j i  osnovnih 
šol v Zireh in Gorenji vasi ter 
gimnazi je  v S k o f j i  Loki, ki 
omogočajo vadbo v telovadni
cah na Šolah. 

Seveda pa so za uspeh kluba 
na jbol j  zaslužni smučarji  ska
kalci, ki so  za to morali žrt
vovati veliko svojega prostega 
časa ter energije. Največje  
uspehe so dosegli Borut Mur, 
Igor Eržen in Branko, Milan 
Primožič, Drago Krolnik, Pe
ter Jereb, Milan Erznožnik iz 
sekcije Ziri, Milan Božnar, 
Dani CreSnovar, Marjan Šin
kovec, Tomaž Ferlan iz sekcije 
Gorenja vas, Tomo Jesenovec, 
Igor Stanovnik in Mat jaž  Ža
gar iz sekcije Škof ja  Loka. 

T o  so vsekakor perspektivni 
tekmovalci, ki bodo ob stro-
kovnetn in vztrajnem delu 
lahko še zelo napredovali. 

I z t o k  A n d r e u z i  
P r e d  let i  s m o  Ž i r o v c i  v P l a n i c i  ž e  i m e l i  s v o j e  z a s t o p n i k e .  
K d a j  b o d o  spet?  

Kdaj spet naši fantje 
pod Poncami 



To je naš kraj To je naš kraj To je naš kraj 

Mislimo, 
da bomo bolje delali 

R e š i t v e  p o š l j i t e  n a j k a s n e j e  d o  15. s e p t e m b r a  1978 

N a  f o t o g r a f i j i  j e  d e l  m o n t a ž e  l a h k e  o b u t v e .  
P r a v i j o ,  d a  j e  t u  n a j v e č j i  p r o b l e m  r a z d r o b l j e n a  p r o 
i z v o d n j a ,  k i  o b i č a j n o  n a s t a j a  z a r a d i  p o m a n j k a n j a  
r a z l i č n i h  m a t e r i a l o v  a l i  n a p a k ,  k i  s e  t u  p o k a ž e j o .  
P l a n s k a  n e d i s c i p l i n a  t e o r i j e .  P a  š e  t o .  P o g o s t o  s o  
v z r o k  p r o b l e m o v  n e u s t r e z n o  v e l i k i  g o r n j i  d e l i .  

K a k o  t o  r e š i t i ,  j e  v p r a š a n j e ?  
N a g r a d e  s o  n a s l e d n j e :  
1. n a g r a d a  200. — d i n  
2. n a g r a d a  150. — d i n  
3. n a g r a d a  100. — d i n  
P r i p o m i n j a m o  še ,  d a  b o  n a  p o d l a g i  t e h  r e š i t e v  

r a z p r a v l j a l a  t u d i  k o m i s i j a  z a  i n o v a c i j e  i n  d o d a t n o  
l a h k o  p r e d l a g a l a  n a g r a j e v a n j e  r e š e v a l c e v .  

Uredništvo 

Znači lnost i  m o d e l o v ,  k i  bo
d o  v mod i ,  s o  tudi  t a n k i  
podplat i  

Popravek 
Jože Stucin razmišlja in 

ukrepa: 
Kot j e  v časopisih kar po
gosto, j e  tudi nam zagodel 
tiskarski Akrat v razgovoru 
z Jože torn Stucinom. 

V drugem stolpcu je  na 
vprašanje »Kaj menite o 
problemih s surovinami«, 
napisano, da bomo izdelali 
2 milijona parov smučar
skih čevljev. Res pa j e  se
veda 200.000 parov. 

Tinik je bil rezbar, podobar. 
Iz lesa je rezljal in ustvarjal 
boije podobe, svetnike, Kristu
sa na križu in podobno. Lahko 
rečemo, da je bil res umetnik. 
Imel je hišico ob Račevi, ob 
spodnjem delu Kamškovih 
njiv v Stari vasi. Kot vsi umet
niki je svojo umetnost tudi ža
lil. Ugajalo mu je predvsem 
žganje. Nekoč je nabasal 
podobe v vrečo ter jih nesel v 
Zirovski vrh, da jih proda. 
Toda s prodajo ni bilo najbo
lje. Borovničevec je pač nare
dil svoje. Pod Cirfarjem mu je 
na poti domov postala vreča 
pretežka. Nekaj časa je ople
tal z njo na rami, ker pa le ni 
šlo, ga je toliko zmagalo, da je 
vse skupaj zalučal v brinje pod 
potjo in se zahudil: »To pa ne. 
Da bi mene bogovi, da bi me 
tile bogovi rihtali, to pa že ne. 
Bodite že, kjerkoli hočete, zgo
raj ali spodaj, samo ne tlatite 
me v da, vi bogovi. Ker jaz 
sem lahak, samo vi ste tako 
težki, da nikamor ne morem!* 

Drugo dopoldne, ko so mali-
gani izpuhteli, je iskal vrečt) s 
podobami v Cufarjevemu bri
nju. 

Malo za šalo, 
malo zares 

Ob nekem obhodu sta mladi 
orožnik Svetličič, ki je službo
val v Zireh med obema vojna
ma, in takratni župan Kamšk 
naletela pod Ledinico na 
divjega lovca, ki je naglo zbe
žal, ko ju je zagledal. Zupan je 
sicer prepoznal Toneta Moži-
na, toda ni ga hotel izdati 
orožniku. Tone hitro teče proti 
mežniji skozi zaraščen gozdi
ček, skrije puško, suknjič in 
klobuk ter gre razoglav v 
srajci, z zavihanimi rokavi 
orožniku in županu naproti. 

»Ste kaj videli nekega lovca, 
ki je bežal tja gori?* vpraša 
orožnik Toneta. 

»Videl, videl, pa kako se mu 
je mudilo, kot bi mu nekdo 
kuril za petami. Zaletel se je 
zlodej vame, da sem še zdaj 
ves vrtoglav, ko me je satan 
prekucnil. Se klobuk mi je hu
dič zbil z glave, da se je zako-
talil nekam doli proti vama. 
Ce boste pohiteli, gospod orož
nik, ga morda še ujamete! Tja 
gori je tekel!« 

Orožnik jo je ubral naprej, 
župan pa je upočasnil korak. 
»Sta kaj videla moj stari klo
buk, no tisti moj stari pošve-
drani klo .. .?<г 

»Ze dobro. Tone«, ga ustavi 
župan sredi besede in se mu 
smeje, ko se je orožnik zgubil v 
raščevju. 

»Za danes si jo zmazal. 
Tone! Ko te bova drugič zasa
čila, bo težje!« 

litovski je! 

/Чч • vSV  ̂

Glej čudo, vzklikne tujec, ki 
se pelje po dolini Račeve in 
vidi razpadajočo opekarno, s a j  
tudi v Zireh restavrirajo — ne
koč tam v težkih časih zgraje
no opekarno, ki j e  slovela da
leč naokoli. Toda tujec ostane 
močno razočaran, kajti  ob 
ogledu ugotovi, da j e  ena naših 
delovnih organizacij pripo
mogla k sanaciji. Sanacijo pa 
je  prepustila materi naravi in 
zobu časa pod geslom »narava 
daruje in tudi vzame«, seveda 
vse to brezplačno. 

T e  dneve j e  delavec KS sli
kal zebre po naših Zireh. Toda 
škoda časa za to delo, s a j  lah
ko sklepamo, da mi Zirovci 
sploh ne vemo, zakaj imamo 
zebre in čemu jih rabimo. Še 
sreča, da jih imamo tudi v ži
valskih vrtovih, da sploh ve
mo, da obstajajo. So pa med 
nami tudi vozniki, za katere 
lahko upravičeno sklepamo, 
da so vozniška dovoljenja ku
pili v trafiki, s a j  jih lahko vidi
mo vsako jutro ob vstopu na 
naše parkirišče, kjer ne pozna
j o  znakov, ali pa jih preprosto 
ne upoštevajo. Morda s tem 
izražajo svojo mogočnost in 
inteligenco? 

»DELO - ŽIVLJENJE« 
j e  g las i lo  ALPINE, to
v a r n e  O b u t v e  Žiri, Stara 
v a s  23, n.eoLo., k i  i m a  v 
s v o j i  ses tav i  TOZD Obu
t e v  Ziri, TOZD O b u t e v  
Goren ja  v a s ,  TOZD Pla
st ika  Žiri, TOZD Proda
j a  Žiri i n  D e l o v n o  skup
n o s t  s k u p n i h  s lužb.  Ure
j a  g a  u r e d n i š k i  odbor :  
Stane Car, A n t o n  Eniko,  
Srečko Erznožnik,  To
m a ž  Jus t in ,  Marija Ka-
stelec, T o n č k a  Oblak,  
Marta P i v k ,  Si lva  Pi6ek 
— tehn ičn i  uredn ik ,  
N e j k o  P o d o b n i k  — od
g o v o r n i  u r e d n i k .  Izha ja  
mesečno,  n a k l a d a  1800 
i z v o d o v .  Fotograf i je :  
Franc  Jesenko.  T i s k :  
Goren jsk i  t isk,  K r a n j  


